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on the 16th day of February, 1935, Assignment of
Errors on Writ of Coram Nobils, was filed in Broward County,
Florida; same ﬁeing filedriﬂ Palm Beach County, Florida,
on July 13th, 1936, in the words and figures following,

to=wit:

I THE CIRCUIT COURT OF THE TWENTY-
SECOND JUDICIAL CIRCULIT OF FLORIDA,
IN AND FOR BROWARD COUNTY.

ISIAH (IZELL) CHAMBERS, JACK
WILLIAMSON, CHARLIE DAVIS and
WALTER WOODWARD {WOODARD),
o - . CORAM NOBIS =
Petitioners,
PETITIONERS! ASSIGN-
=T S o
' ‘ - MENT OF ERRORS..
THE STATE OF FLORIDA,

B S B e I P s F O mae’ B8 e’ § St

Defendant in RErrors.

COME NOW the petitioners in the above cause and say
there is error in the judgments and sentences of this Honora-
ble Gourt heretofore entered in this cause against these
pet‘tioners;rthat if the Court had known the facts as to
how the confessions and pleas of gullty were obbained from
these petitioners, sald judgments and sentenées never would
have been entered by the Court. And for more specific assign-
ments of error, these petitioners say:

ls That the confessioné and pleas filed at the trial of
these petitioners and which Torm the basis of the judgments
and sentences hereln complained of were not in fact freely
and voluntarily made by these petitioners,

e That the confessions and pleas filed at the trisl of
these petitioners and which formed the basis of the judgments

and sentences herein complained of were in fact, obtained




Trom these petitioners bﬁ force, coercion, fear of personal
violence and under duresse 7
WHEREFORE, pétitioners pray that the said‘judgmenté
and sentences may be vacated and set aside and that these
petitioners be placed back in the same condition as they

were before such confessions and pleas were entered.

Se De McGill

AtTorncys for Pebitioners

Oon the lb6th day of February, 1935, Traverse or Answer
of State Attornej To Assignment of Erroré on Writ of Coram
Nobls was filed in Broward County, Florida; same béing'
filed in Palm Beach County, Florida, on July 13th, 19%6,

in the words and figures following, to=-wib:

IN THE CIRCUIT COURT OF THE TWENTY-
SECOND JUDICIAL CIRCUIT OF FLORIDA,
IN AND FOR BROWARD COUNIY,

ISIAH (IZELL) CHAMBERS, JACK :
WILLIALSON, CHARLIE DAVIS and

WALTER WOODWARD (WOODARD), :

Petitioners, :

Via :

-

THE STATE OF FLORIDA,

Defendant in Errore

[ 14

DEFENDANT IN ERROR'S TRAVERSE BY
PLEAS AND JOINDIR OF ISSUE TO
PETITIONERS! ASSIGNMENT 0F ERROHS.




Gomes now the State of Florida, Defendant in Error
as aforesald, by and through Louls F, Maire, State Attorney

in and for the above styled Circulit, and joins issue upon

the allegations of fact in Petitioners! Assignment of

Errors, and to each paragraph thereof separately and severalw‘
1y, and says that it is not guilty, and further specifieally
sayss |

(1} Defendant in Error denies the averments and
matters in paragraph Two (2), Assignment of Error Noe. One
(1), of Petitioners®! Assignment of Error; and says that it
is not gullty, and joins issue upon same, |

' (2) Defendant in Error denies the averments and
matters in paragraph Three (3), Assignment of Error No. Two
(2), of Petltloners! Assignment of Hrrors, and says that it
13 not gullty, and joins issue upon sane,

TO.ALL OF WHICH the said Defendant in Error puts
itself upon the countrye | |

| Louls F. Maire,

State Attorney as aforesalid.

STATE OF FLORIDA )
: S3:
COUNTY OF BROWARD )

ON THIS DAY personally appeared before me, an
officer duly authorized to administer oaths, LOUIS F. MAIRE,
State Attorney in and for the Twenty-second Judieial Circult
of Florida, who after being first duly sworn, dn oath says
that he has pfepared, read and understands the sbove and
foregoing Defendant in Error's Traverse by Pleas and
Joinder of Issue to Petiﬁioners' Assignment of Errors, and
that the matters and things therein set forth are true in

Tacte



Louls B, Malre.

Sworn to and subscribed belfors me

this 18th. day of February, A. D. 1935,
. Ne Seal

Ce Fo Brodbeck (Ne Po Seal)

Kotary Public, State of Florida at Large
My Commission Expires Feb. 12, 1937

On the 29th day of June, A. D 1936, Petition for

Change of Venue was filed in Broward County, Floridaj

~same being filed in Palm Beach County, ¥Florida,on July 13th,

19%6, in the words and figures follcowing, to-wit:

IN THE CIRCUIT COURT OF THE TWENTY-
SECORD JUDICIAL CIRCUILT OF FLORIDA,
IN AND ¥OR BROWARD COUNTY.

ISATAH (IZELL) CHAMBERS, JACK
WILLIAMSON, CHARLIE DAVIS AND
WALTER WOODWARD (WOODARD),

WRIT OF ERROR CORAM
Petitioners,
NOBIS
- S
PETITION FOR CHANGE
THE STATE OF FLORIDA,
OF VENUE,

BB S BB s’ B8 Nt AR e’ B8 Nt DO

Defendant In Error.

COME NOW the petitioners Isaiah (Izell) Chambers, Jack

Williamson, Charlie Davis and Walter Woodward (Woodard), in

The above named cause and showeth Lo this Honorasble Court as

follows:

LA



1, That on the 23rd day of May A. De 1933, joint in-
dictments were found against these petitioners by the Grand
Jury of Broward County, Florida, charging them with murder
in the first degree and in June 19%%, they were sentenced to
death by the Circuit Judge of Broward County Floxida, =zaild
judgments and sentences beling based upon forced confesslons
and please, From the forced and involuntary confessions upon
which gsentences of death were passed, various and sundry
appealé were made to the Supreme Court of Florida, which re-
sulted in three reversals of the judgments'and decrees of
this courte That on February 21, 1955, the guestion as to
whether said confessions of guilt were made freely and volune
tarily, was decided by a jury which Tound against your peti-
tlonerss That upon said verdict of the Jury, this court
rendered a final judgment sustaining the verdict of the jury;
that upon said final judgment an appeal was again baken to
the Supreme Court of Florida, and on April 20, 1936, that
court again reversed this court and remanded it back for a
new trial. That the causes now before this court to be tried

upon the indictment or issues z2re based upon petition for writ

of error coram nobis but these petitioners say they fear they

will not receive a falr and impartial trial in the above named
court where this cause is now pending on account of your peti-
tioners belng so ODIOUS to the inhabitahts of Broward County
Florida, that a fair trial cannot be had; that as heretofore

stated, great interest was manifested at all of theilr trials

in this court in this case and these petitioners believe and so

state the fact to be that it will be impracticable for them to
obtain a qualified jury for the trisl of thelr case now pend-
ing in this Court; that said condition is due Lo the fact

that they are persons of African descent under sentences of

death for the murder of a white person and the newspapers

e




(%)

and cthers in Broward County Florida have found s Tertile
field in which to create the condition herein complained of,
particularly do your petitioners mention the Fort Lauderdale
Daily News, which has repeatedly published inflammatory
articles in regard to said crime of which your petitlioners
are convicted and thereby have aroused great prejudice and
hatred among the citizens ol Broward County against your
petitioners.

2 Your pgtitionefﬁufurther represent that the ocdium
of your petitioners endured by the citizens of Broward
County'is further manifested by your Honor in May 1933,
during the arraignment and pleas of thése petitioners, when
your Honor publicly from the bench addressed a orowd of
Broward County ciltizens who were present in the Circulit Court
room to witness the trial of these petitioners on the indict-

ments herein found against them as follows:

UPhe court wishes to express its appreciation

- for the orderly procedure today, to you,
Citlzens of Pompano and other sections of the
Countye You have conducted yourselves as
properly as éould be expected in a case of

this kind and I appreciate it,"

%3, Your petitioners further showeth unto this Honora-
ble éourt that various efforts have been made to obtain
persons in Broward County to sign affidavits in support of
this petition; that various persons have been contacted, all
of whom are unanimous in the statement that no fair triali
can possibly be had in this cause in Browerd County, yet all
of such persons are afralid to sign any such affidavits and

for that reason no affidavits accompany this petitione.

i



YOUR PETITIONERS THEREFORE PRAY, that the venue in said
cause be changed from the County of Broward to the County of
Dade in the State of Florids, and that sald cause be set for
trial at the present term of the Circuit Court in the szid

County of Dade, or some other county.
AND YOUR PETITIONERS WILL BVER PRAY,

Izeli Chambers

LSATAH CHANMBERS

Jack Williamson

JACK WILLIAMSON

C BH Davis

CHARLIE DAVIS

Walter Woodard

WATLTER WQODWARD

STATE OF FLORIDA )
COUNTY OF UNION ; 7
ON THIS DAY perscnally éppearéd before me an officer

duly authorized ﬁo administer oaths, Isalah Chaubers, Jack
Williamson, Charlie Davis and Walter Woodward, who after
being duly sworn on oath say, each for himself, that he hes
heard read and understands the above and foregoing Petition
for a Change of Venue in this cause and thaﬁ the matters and
things thereln set forth are true.

‘ _ E. Re Bennett
{(Circuit Court Seal) Clerk Circult Court

By Chas H Gordon D




On the 29th day of Juné, 1936, order for Change of
Venue was filed in Broward County, Florida, which was re-
corded in Minutes Circult Court No. 16, Page 199; same
being filed in Palm Beach Counbty, Florida on July 13th, 1936,

in the words and figures following, to-wlit:

IN THE CIRCUIT CQURT OF THE 15th
JUDICIAL CIRCUIT OF FLORIDA IN AND
FOR THE COUNTY OF BROWARD

THE STATE OF FLORIDA )
VS8 e )
IZELL CHAMBERS, WALTER )
WOODARD, JACK WILLIAMSON,
and CHARLIE DAVIS, )
Defendants. )
ORDER

This cause came on to be heard upon the Petitlion
for Change of Venue and stipulation of counsel for the State
and Petitioners, and upon cénsideration thereof,

It is ORDERED, and ADJUDGED, that the sald Petitlon
for Change of Venue Ee,'and the same 1is, hereby granted, and
the sald cause transferred to Palm Beach County, Florida.

It is FURTHER ORDERED that the Clerk of this Court
immediately enter the proceedings of record in this cause
and transmit. all the driginal papers filed in the case with
a certified copy of the entries of Record relating to the
case to the Clerk of the Circuii Court of the County of Falm
Beach, State of Florida, and that said Clerk retain a copy
of all the papers transmitted,

DONE AND ORDERED, this 29th day of June, A. D. 1936,

George W, Tedder
Judge



o0

on the 29th day of June, 1936, Ovder for Change of
Venue and directing Sheriff to convey the prigoners to
Palm Beach County, Florida, was filed in Broward County,
Florida, which Order was recorded in Minutes Circuit Court
No. 19, Page 25T7; said Order being filed in Palm Beach
County, Florida, on July 13th, 1936, in the following words

and figures, to-witb:

BOOK 19 PAGE 257

IN THE CIRCUIT COURT OF THE 15th
JUDICIAL CIRCUIT OF FLORIDA IN
AWD FOR THE COUNTY OF BROWARD

THE STATE OF FLORIDA, )

VSe )
IZEELVCHAMBERS, WATITER }
WOODARD, JACK WILLIAM-

SON, and CHARLIE DAVILS, )
Defendantse )
CRDER

This cause came on to be heard upon the Petition
for Change of Venue and Stipulation by counsel for the State
and Petitloners, agreeing to the change of venue, and the

Court being of the opinion upon the reccrd sc made, that the

Change of Venue should be granted,

It is thereupon ORDERED, and ADJUDGED, that the
Petition for Change of Venue be and the ssme is hereby granted,
and the saild cause be, and the same is, hereby transferred %o
Palm Beach Cbunty Florida for trial upon the issues made and
the determination of said causes

It is further ORDERED and ADJUDGED that Walter R,



Clark, as Sheriff of the County of Broward, State of Florida
be and he is hereby commanded te safely convey the said
prisoners to the jall of the County of Palm Beach, State of
Florida where trial 1is to bé had, there to be safely kept
by the Jaller thereof, until discharged by dSue course of
Law, or transferred by an order of said Court, the said de-
fendants not having entered intoc a recognizance bond,

DONE AND ORDERED at Ft. Lauderdale, Broward County,
Florida, this 29th. day of June, A. D. 1936,

George Wo Tedder
Judge :

ENDORSED ON BACK THEREON:

Received this Order on the 29th day of June Ae D,
1956 and executed same on the 29th day of June

Ao D. 19%6 by delivering the within named Izell
Chambers, Jack Williemson, Charley Davis and Walter
Woodward to the Sheriff of Palm Beach Counity, Flor-
ida, W, H, Lawrence, and by delivering a true copy
of this the original writ to him, at Tthe szme time
exhiblting this the original to him and explaining

the contents hereofle.

Copy 55
Service 1,00

Return wﬁ32§
Total Le£0

- WALTER R. CL4RK,
Sheriff of Broward County, Florida.

By Robt H Clark
Depuby Sheriff,



on October 12th, 13th and 1liith, 1936, the following pro=-
ceedings were had in the Circuit Court of Palm Beach County,
Florids, as shown by Minutes Circuit Court Woe. 3k, pages 488,

189, 490, 491 and L92, to-wlt:

MONDAY, October 12th, A. D. 1936

The Court convened at 9:30 A. Me MMonday, October
12th, A. De 1936 for the purpose of trying the issue in the
case of Isiah (Izell) Chambers, Jack Williamson, Charlie Davis
and Walter Woodward (Woodard), Petitloners versus the State of
Florida, Respondent, and for the determination of a question of
fact, to be submitted to & Jurye Present: Honorable C. Ee
Cchillingworth, Circult Judge, presiding; the State Attorney of
the Fifteenth Judicial Circult of Florida, viz: Hone Je We
Salisbury, also the Sheriff, W. H, Lawrence, together with his
deputies, Te Pe Riggs, He Eos Mottér, He L+ Dyer, Co B. Bowen,
Ay Eo Budd, J. T. Lawrence, and J. ¥, Tapscott, and Geocs Oe
Butler, Clerke

The Sheriff having executed the Venlres for Jurors
for thirty four (3l) and eighteen (18) Jurers respectively;
returnable at 9:30 A, M. this date by Order of the Court lssued
on September 21lst, 1936, and a Venire for sixty-five (65) Jurors,
issued on October 2nd, A. D. 1936, returned the foliowing 2s
having been duly served, bo-wit:

REGULAR Frank Ge Lang, Jr Ce A, Johnson Hugh e Brown

VENIRE Robte Gs Bostwick,dr W. M. Waters Ce Co Lindsay
John He Meerdink Manley P
' Caldwell + John Je¢ Baker
Robt R. ¥Weil I's As Rowley Chags. Re Barfield
and Charles N
Morris
i1

A



The following were reported as "NHot to be Found"

in Pslm Beach County, Florida:

Clarence Sheen

De e Crosby

We De Johnson

Cs Ds Hartman

Jack Qe Maliey

on the Special Venire issued on September 21lst, 1936,

for thirty four. (3l) Jurors, the following were returned as

having been duly served:

SPECIAL HNick J. Balls

VENIRE Ge Me Culiver

Glenn A, Morgan
William Schroeder

Joe Griffin

Le He Deloe
Js Jde Hutson

Lester ¥McGehee

Re A. Pumphrey
‘Re Lie Stubbs
Be Le Green

Gs We Bennett

Ce He Armstrong

Those Je Grier
Those Ce» Manning

Fred M. Burbach

Janes C, Ohmer

L. He Pitts

Je Ee Smlth

Wae Je Blankenship

e Fo Gollatts-
cheelt

James Pe Riley
We Ho Told

Fred Depew and
Le Lie Griffin

The following were reported as "Not to be found" in

Palm Beach County, Florida:

Cornelius Waalewyn Se Le Edleman

Je de Anderson

Benjs He Holmes

ODacar G, Cdnnor

Te Q8 Martin

Je E, West
{deceasged)

Fe L. Cobb and

- Harry Mullen

The following is the return on the Special Venire issued

on October 2nd, 1936, for sixty five (65) Jurors; returnable at

this time, bto-wit:

SPECIAL. Fe L Cory
VENIRE Le Le Griffi

We B. Gladson

Ce W, Bands
Albert Newell

Je Bo Reynolds

Ira Webb
Ce He Holden

He Le Brown, Jr



Palm

Je E. Hardwick, STe
Roger G. Atkins

B, A, Reynolds
Geos King, Jr

A. Co Enesley

Ce As Ford

David Miller

Hs Wa Cole

Je He Witherspoon
Roy Taylor

S, M, Drake
Truman P, Matthews

We Fo Doollittle o

 Jack Deadwyler
Je A, Bass
John Nowalk
Vime King
Ermmett Fo HEill
E@ A Eakin
James Me Dillard
Kenneth Hanbury
Je Re Colliver
Je Me Wilson
E, Ae Schurlein
He Simons

" e Be Harman

Ray Re. Thomason

Oe Be Braley

Me Te Marko

Homer A, Barr
Harmon Blue

Lewis Auerbach
Clarence C. Coston
Ernest We Flanders
Tme Ge McCandless
A. E, McMillan
Roscoe Merritt
Harry L. Matson

and Re P. Travis

The following were reported as "Bot to be found" in

Beach County, Florlda:

Carl J. Hughes

Ce A Grantham

Le Ce Markham

Clyde B. Chase

He He Gilbert

Frank Hoofnagle

For reasons satisfactory to the Court

Lewls He Shipman W. G. HcCullen

Be Bs Armstrong
(deceased)

Ee Je Kelly
William Bethel

Lie Me Ard

Ce Te Langford

persons were excused for the Term:

Ce A. Johmson

We Me Wabers

Manley Pe Caldwell
(Attorney)

John Je Baker
(I1lness)

N JO Eo Smith
. Foe Gollatts~-
cheek

Je He Wither-
'spoon

S, M, Drake

13

Re G, Smith

He Me Thaxton

" W, R. Dunbar

(deceased)

A. T.e Browne

the following

Tra Webb

He L Brown, J7¢

Me Te Marko

Homer A. Barr



Js dea Hutson
Ge We Bennett

L. He Pitts

Tmes King : Clarence Co
Coston and
Je Re Colliver  Roscoe Merriti

We Be Harman

The folloﬁing failed to_answerrwhen thelr names were

calleds

John He leerdink

Fe Ao Rowley

Ge Me Culver . Re Ae Pumphrey

Tester McGehee Fred Depew and
: Fe A. Reynolds

The Peméining Jurors were sworn upon Voilr Dire and

qualified by the Court.

G. Me Culver answered late and was excused.
The Court called Criminal Case styled as follows:

Crim # 1395
Isiah (Izell) Chambers,
Jack Williamson, Charlis
Davis and Walter Woodward
(Woodardj,
Petitioners
versus

The State of Florida

Respondent

S8 3P 44 G0 se B4 4B P8 4 BB b BB

Counsel for the Petitioners and the State of Florida

announced that they were ready for trial. At this time Messrs

Pnil O'Comnell and Louls F. Maire, were duly sworn by the

Court as Assistant State Atborneys,

Now come the Petitioners, Isiah {Izell) Chaﬁbers,

Jack Williamson, Charlie Davis, and Walter Woodward (Woodard)

in their own proper persons and by Sidney J. Catts, Jr., and

John Ziegler, Esquirés, appointed by the Court to thelir

defense; also the State of Florida, by Hone J. W. Salishbury,

Hone Phil O'Connell, and Hon. Louls F. Maire. Come also the

following Jurors duly qualified and duly sworn to try the

o
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case, bto-wit:

Coe G.'Lindsay : Ee Ls CGreen Wﬁ, Je Blankenship

Chase Re Barfield, Ge He Armstrong  James P, Riley
Charles M. Morris, PFred . Burbach Fo L. Cory and

Re Le Stubbs James C. Ohmer Joes Griffin

The Court placed the Jury in charge of the Sheriff and
ordered a brief recess.

The Jury was recalled and at the request of counsel,
the witnesses were placed under the rule by the Court and were
excluded from the Court Roome

The counsel Tor Petitioners and the State made opening
statement to the Jurye

Jack Willismson, a petitioner was duly sworn and testi-
fied on his own behalf.

With Jack Williamson on the stand the Court ordered a
recess until 2:00 o'clock Pe Me This date. |

At 2:00 o'clock FP. Mo this date, the Court reconvened
for the purpose of resuming the testimony in Criminal Case Noe.
1%395- Isiah (Izell) Chawbers, Jack Williamson, Charlie Davis
and Walter Woodward (Woodard), Petitione?s.vs. The State of
Plorida, Respondent, bthe Honorable 0. E. Chillingworth presid- |
ing as Circult Judge. The petitioners being present in person
and accompanied by their counsely also the Counsel of the
State of Florida, the Jurors empanelled to try the issue, and
the officers of the Court. The trial was continued by The
testimony of Jack Williamson, Petitioner, recalled to the Wit-
ness BoXe

Walter Woodwgrd (Woodard) a petitioner was duly sworn
and testified on his own behalf,

A short recess was ordered, Jury retiring in charge

of the Sheriffe
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The Jury was recalled, all parties beling present_'

the testimony was resumed, by the recall of Walter Woodward

(Woodard) to the Boxe

Charlie Davis, one of the petitioners waé swofn and
testified on his own behalfl,

Aﬁ the conclusiocn of the testimony of Charlle Davis,
the Court ordered & recess until 9:00 o'clock A. M. Tuesday,
October 13th, 1936, with instructions to the Jury to remaln
togéther in charge of the Sheriff, and not to discuss ﬁhis
case among themselves or with anyone whomsoever.

ATTESTs (Geoe Qe Butler
Clerk Cirecult Court

TUESDAY, October 13th, A. D. 19%6.

At 9:00 ol'clock A, M. Tuesday, Octqber 13th, A. Do
1936, the Court convened. |
Present: Hone C. Ee Chillingworth, the Circuit Judge; Hone. We
Hiram Lawrence, Sheriff, and his Deputies; T, P. Riggs, He Ee
Motter, He L. Dyer, C. Be Bowen, A. E, Budd, Je Te anrence,
and J. Me Tapscott, and Geos Os Butier, Clerke

The Petitioners: Isish (Izell) Chambers, Charlie
Davis, Jack Williamson and Walter Woodward (Woodard) beingl
present in open Court énd acéompanied by their counsel,
lMessrss Sidney de Catls, Jr., and John Ziegler, as alsc the
Counsel for the State, and the Jurors empanelled to try the

case, the trial was resumed with the testimony of Charlie

 Davis, one of the Petitioners, who was recalled, and testi-

fied on his own behalfl,
Isiah (Izell)} Chambers, duly sworn as a petitioner
and testified on his own behalf, |

Charles He Gordon, Deputy Clerk of the Circult Court
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of Broward:County, Florida, was duly sworn and testified on
behalf of the petitioners.
-~ The petitioners rest -

The following witnesses were duly sworn and testi-
Tied on behalf of the Statey

Elbert B, Griffiss James Little; Frank Manuel;
Willie Henderson; James (alias Prince) Douglas, from Raiford;
Leonard Jackson; Mack Little.

The Court ordered a recess until 1:45 Pe M. Oclbober
13th, 1936 |

At 1:L45 Pe M. this date, the Court reconvened, Judge
Ce Eo. Chillingworth, presiding and the following present in
open Court: Isigh (Izell) Chambers, Jack Wiliiamsona Charlie
Davis, and Walter Woodward (Woodard), the petitioners,laccom—
panied by their Counsel, Messrs, Sidnej Jds Catlts, dre, and
John Ziegler; the Attorneys for the State of Floridaj; the
Jury empanelled to try the issue, and the officers ol the Courte

The following witnesses previously sworn, btestified
on behalf of respondent, the State of Florida: Eddie Hamiltonj
B. B. Johnson; W, Ford; W. C. Mather (Attorney at Law); Charles
He Gordon; Tom J. Collins; J. Ne Cain; W. H, Blount; John
Darseys Jo We Coleman (Court Reporter of Broward County, Florida);
Virgil Wright; We Co Goodrich and Re Ce Heltons

The Court recessed until 9:00 o'clock Ao M, Wednesday,
October 1hﬁh,_A. De 19%6, with the Jury in chafge of the Sheriff,
and instructions to them to reyain together and not to discuss
this case smong themselves or with anyone whomsoever.

APTEST: Geoe. Qe Butler
Clerk Oirculft Court




WEDNESDAY, October 1lth, A. De 1936,

The Court convened pursuant to recess at 9300
olclock A. M. Wednesday, October 1l, A. De 1936, Present
Honorabls C.’E.-Chillingwoffh, Cireult Judge, prealding; the
Petitioners, Isish (Izell) Chambers, Jack Williamson, Charlie
Davis and Walter Woodward (Woodérd) in person and accompanlied
by their oounsél, lessrse. Sldney J. Catts, Jr., and John
Ziegler; the attorneys for the State of Florida; the Jury
empanelled to try the issues; Geo. 0. Butler, Clerk, and W,
Hiram Lawrence, Sheriff, and his Deputles; Ts Po Riggs,

He Es Motter, He Le Dyer, Cs Be Bowen, A, Ho Budd, Js Te
Lawrence, and Js HMe Tapscotbs

The trial was resumed with the testimony of the fol-
lowing witnesses who were sworn and testifiled on behalf of the
Respondent, State of Florida: Robert L. Clark; Louis F. Maire,
(State Attorney for Broward County, Florida); Walter R, Clark

(Sheriff of Broward County, Florida) and A. D. Marshall,

- The Respondent rests -

The Court recessed until l:li5 P. Me this date.

At 1:&5 Po Mo This date, the Court with Hon, Ce Eo
Chillingworth, Circuit Judge, presiding, resumed the tiral
of the foregoing cause, all of the Petitioners, Gounsei and
Court officials being present in open Courte

The Jury refired.

Hone Sidney Je Catts, Jre., counsel for the Peti=-
tioners moved the Court for a directed Verdict for his clients;
this motion was denied by the Court who directed that the
Jury be recalled. The Jury returned to Court Roons

Counsel for the Petitioners and the Respondent argued

The case to the Jury.
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The Court read a written charge to the Jury on the
law:of the case, snd the Jury having heard the evidence, the
argument of counsel and .the Charge of the Court, retired %o
consider of the Verdict. _

On coming into the Court the Jury returned the

following Verdict which the Court received and ordered record-

ad:
In the Circult Court of the Fifteenth
Judicial Circult of Florida in and
for Palm Beach Countye

Isiah {(Izell) Chambers, Jack :

Williamson, Charlie Davis and

Walter Woodward (Woodard}) :

Petitioners :

- -

<
=l
s
!
—
2
|.a

The State of Florida,

Respondent

Wie, the Jury, find against the petitioners, Isish
Chambers, Jack Williamson, Charlie Davis and Walter Woodward,
and in favor of the State of Florida.

30 say we ail.

Fe Lie Cory, Foreman.

The Court ordered the Verdict recorded.

The Court informed counsel that he would consider
any further motions at some date to be Tixed in the week be-
ginning on the 26th day of October, A. D. 1936.

The Jury was excused with the Thanks of the Court.

XX XA XXX XXX
No further business pending in open Court the Judge
ordered a recesss

ATTEST:s Geos (O« Butler
flerk Cirecuit Court
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Oon the 19th day of Jamuary, 1957, after the adjourn-
ment of said term, by virtue of a speclal order to that
effect entered on December 2nd, 1936, the petitioners made
up and tendered their Bill of Exceptions, which, alter due
notice was setbled and signed by the Judge, which Bill
of Excepbions, Assigmment of Errors and Stipulation or

Notice is in the words and figures following, to-witb:



I¥ THE CIRCUIT COURT OF ME
FIFTEENTH JUDICIAL CIRCUIT OF
FLORIDA IN AND FOR PALM BEACH
COUNTY., :
CRIUINAL # 1395
ISIAH (IZELL) CHAUBERS, JACK

WILLIAMSON, CHARLIE DAVIS and
WALTER WOODWARD (WOODARD),

)

)

Petitoners, )

vE ) BILL OF EXCEPTIONS

THE. STATE OF FLORIDA, )
Defendant. )

I, C. B, Chillingworth, Judge of the Circuit
Court of the Fifteenthe Judicial Oircuit of the State of
Florida in and for Palm Beach County, do hereby certify
that during the progress of the cause pénding in said
Court wherein Isiah (Izell) Chambers, Jack Williamson,
Cherlie Davis and Walter Woodward (Wooflard) were petit—
loners and the State of Florida was defendant the follow-
ing proceedings were had viz:

On the lsth day of October A.D; 1936, during a
tern of said Court the issues joined between said parties
sald cause came on to be tried before a jury and the said
parties having concluded and submitted their evidence, the
Court thereupon instructed the jury and the said cause hav-
ing been submitted to the jury by the Court under its charg-
es and the jury having returned a verdict against the petit—

ioners snd in favor of the defendant.




ISIAH (IZELL) CHAMBERS, JAGK

STATE OF FLORIDA,

IN THE CIRCGUIT COURT OF THE FIFTEENTH

JUDICIAL CIRGUIT OF FLORIDA, IN AND FOR

PALM BEACH COUNTY. CRIMTINAL,
No. 1395.

)
WILLIAMSON, CHARLIE DAVIS and )
WALTER WOODWARD (WOODARD), )
- Petitioners, )
PETITION FOR WRIT OF ERROR
ve ) CORAM NOBIS.
’ )
)
Respondent . )

' hillingworth, Judge of the above styled Court, and a

Transeript of testimony taken before Hon. C.E.:

)

jury-oi;twelve men, at West Palm Beach; Palm Beach Gounty,

Florida, on Monday, October 12, A.D. 1936, at 9.30 otelock

A.M., when the followlng proceedings were had:

APPEARANGES:

J. W. Salisbury, Esq., Lewis F, Maire, Esq. and
Phil G'Connell, Esq.; Attorneys for the State,

Sidney CGatts, Jr., Esq., John Ziegler, Esg. and
Attorney R.L. MeGill, Attorneys for Petitioners,

MR. GATTS:

THE GOURT:

_pPetitioners may request,

Thé petitlioners in error, and each of them, except to

the Court's direetion té the Glerk to administer the
oath to the jury-in_the;folléwing Torm: - ®You and each

of you de solemnly swear that you will well and truly try
this;issue wherein‘Izell Chambers, Jack_Williamspn,_Gharlb
Davis and Walter Woodward are petitioners and the Stats of
Flarida 1s respondent, and a trus verdict give according to

the evidence. 8o help you God."®

The Court offers to have administered to the Jury either
the above oath or the oath of "true deliverance make betwean

the petitieners and the State of Florida,"as counsel for
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‘MR. GATTS:

Gounsel for petitioners deeline to request elther.

(The eivil oath was administered)
Jury impaneled at 11.25 A.H.

RN

JAGK WILLIAWSON, being first duly sworn by the Glerk,'

‘testified on behalf of the petitioners as follows:
DIRECT EXAMINATION

BY MR. GATTS: ,

Q@ TYour name is Jaek Williamson? A Yes, sir.

Q@ How old sre you, Jack? A I am 23 the 1l4th ef this
past September. P .

‘Q On or sbout May the 12th or 13th, 1933, where were
You living? A I wés living in Pempano, Florlds.

Q@ Where were you bornt A In Georglia, Emanuel County.

Q@ And who were you living with in Pompano on or sbout |

the 12th or 13th of May, 19337 A Living with Welter Woodward,

at Mr. Bldunt!s quarters.
Q ;Just where are the guarters located with reference
to the railroad erossing there in Pompsano?

A It is on the east side of the railroad.

Q About how far from the reilroad?

A I gon't know exaetly the distance, I never measured
it, or heard any ene.say; it 1s around a mile,

Q Were you arreéte@ down there about that, time?

A I was arrested on the 1l4th nightlbf May, BYAday night..

; - - @ Bonday night, the 14th day of May, 19337 A Yes, sir,
' Q@ About what time of night? _AJ It was between.ll and

R KL RS T A T

12 otcloek. I didn*t heve no tlmepiece, I don't know exactly
what time it was. T

Q Who was with you at the time you were arrested?
Walter Woodward , Izell Ghambers and Glaudie Mack.

Are.both of these boys in the court room?
Yes, sir.

L o Pk

Point out where Walfer Woodward is, which one of these
boys? A That one with the light ¢lothes.




Q fhis_is Walter Woodward? A Yes, sir.
Q And this onet 4 Izell Chambers,

Q They were with you'af the time'you were arrested
they and one Claudis Mack? "A Yes, sir,

¥

Q@ State what happgped at the time you were arrested;

what officer arrested you, and just what. happened at the time
the arrest was made? A On Sunday night, May the l4th, 1933,

about 11 or 12 o'elock. Mr, Bob Clerk, Chief Maddox of Pompano,
80me.Three or four men came there and called and knoeked on the
door, and I wakes up and opens the door .snd they come in. .

Q@ Who ig Chlef Maddox? A He is Chief of Pompano.

@ Ghlef of police of Pompano? A Was at the time.

@ And Robert Glark? A Yes, sir. ) .

Q@ Who was Robert Glark? A A deputy sheriff. T dldnit
Know who he was at that fime. o

@ Do you know wWhether he is brother to the Sheriff there?

A Yes, sir, I hear helwas,brother to Mr, Walter Qlark, ’

Q Go ahead? A They came thers and arrested me; they
put handeuffs on . |

Q On who? A ©n me first beeauge I opened the door for
them. , ,

Q@ All right, A They walked in and so they put hand—_
euffg on all four of us; and on the,way te the ear - they had a
ear parked out there at the quarters, around a hundred yards from
the corner Of.the‘house, between the house and the car, they Ead
& man chalined to an old ear'side of the road.

@  Who was the man? A ”Frank Manuel. They took him
ané put him in the car and esrried us to Fort Lauderdale.

Q What was sald by these officers st the time they
errested you? A I asked them what it was about, or what d4iqg
they held me for, they sald ™never mindg about that, come on.
and go with ust, S0 they made us trot from the‘house to tﬁe ear.,

Q Why did they 8ay they made you troty

A They said they was dodging a mob, to keep the mob
from getting us.




Q@ And did you go on the run from the house to the ¢ar?

A Yes, sir. - e e e

Q@ How many of you were put in theﬂgutomgbile; were
¥ou all put in the ssme automoblle?- A IYes,sir,-five'of_u§'

Q@ You were all put in the same automobile? A Yes,sir.

Q@ Now what happened to you after they put you irn the
automobile? A They took us to Fort Lauderdals jail; took the
handeuffs off me when they got to the Qounty Jail and took me
back there in a room,

Q@ Where was this room in the county jaily

A It was down at the bottom when we first came in, I

had never been in the Jail, never had been in a Jail before.
When they eome in the door they took me alone and carried me
back into a.little room that way from the door.
Q  They 41an't bring the other boys in thers with your
A No, sir. Mr. Chief Maddox set me down in the chair and
\ he eocked his pistol and stuek it in my neck, side of my head,
sand Mr, Bob Clark hit mé there. ,
Q What 414 he hit you with? A A pistol. ‘ |
7 & What d4id he say o you? A VI don't remember, I don't
recall, o _ . -
@ ¥ho all was present besides;Bob €lark and Chief Maddox?
4 Bob Clerk and Chief Maddox, and men was coming in and
out, I didn't know any one; I hadn!t been down here that long.
Then they teke me upstairs¢and put me in a eell and kept me
there until zsbout daylight; about daylight that morning they
took me back dowmn in the same room they had me in before.
Q@ That room you were in first, when they-pnt You in
there Tirst, was Just a private ceil; d1d it have g bed in it?
A It was a room that had a chair in 1t; 1t wasn't sny

cell, it was down in the bottom on the ground, had a chair
and ﬁeols, something or other,

Q How big a room was it? A I don't know just how
large 1t was; 1t was o sguare room,
Q@ As far as from here to the wall over there?

A FNo, sir, I don't think it was that large,




Q@ Go ahead end tell what happened when you ecame baek
down there? A They took me back down there that morning about
daylight, and ¥r. Sheriff Walter Clerk, lMr. J.T. Williams'an&
Chief Maddox was down there; so they sit me down in the chair,
end Mr, J.T. Williams had a biceyele tire and it was loaded with

something; so0 he hit me side of the head and knoeked me out of

the chalr, and when I went to get up he kicked me in the left
gide. So they took me then and ¢arried me back up te my cell

and put me by myself that time around in another tier.

Q@ Wes this the first time you ever see Captain Willisms,
that morning? A Yes, sir, the first time.

Q When they took you back down to that room that morning
was the first time you ever see Captein Williams? A Yes, sir.

Q@ What size men wae Captain Williams?

A He Woﬁld weigh about 230 or 40 pounds.

Q Did the Sheriff or Mr., laddox or Captain Willisms say
anything to you at the time they hit you down there that morning?

A Yes, they says something but I cean't remember what
they salad. They cursed me, it was curse words; I was scared
s0 I don't know what they said.

Q@ VWho were there? A Mr, Sheriff Walter Clark, Mr.J.T,
Willisms; seversl of them cursed me; these was the only men that
I knew. _'

@ How long did they keep you there; was it before daylight
or\after daylight? A They carried me down there right around
daylight,

Q@ Now after they 1left there you sald they took you to a'
privaete eell? A Yes, sir.

Q@ Where was that private eell? A It was upstairs.

I had never been in the jail. I don't know Just how the jail
was built.

@ Do you know what floor it was? A No, sir, I don't
know Just what fleor it was. _ )

Q You were in a cell by yourself? A Yes, sir, by my-
self; but they took me out of there leter and carried me across -

they never earried me downstairs - so
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where a bed wag and a radio and T was taken out, he hit me,
Mr.d.T. Willioms. _ .

@ Who wae it that took you out? A Mr,A.B. Marshsll.

Q@ He unlocked the door of Your ¢ell and took you to
the other room? 4 Yes, sir, took me actose to the room;
I was taken out seversl times that day until late that evening;
80 they brought me back thst night; then they came up there
and took five of us and earried us to the Miasmi Jjail, |

Q What time of night was that?

A It was the first part of the night,

Q@ After dark? A Yes, gir, it was after dark,

& Who come uﬁ_there to get you? A The Jeller,

@  Mr. Marshall? A Yes, sir.

Q@ Anybedy with him? A No, sir. When he come there
s a man standing st the door of the elevator.,

Q@ After you were taeken across to the room where the
radlo and the bed was, who all was there during that time?

A Mr. J.T., Williams, Mr. Bob Clark, Chief Haddox, and

another man with glasses, and I never knew him, I Just remember

him having on glesses. :
Q@ Did Mr, Harshsll gtay in the room theré with you?
A Yes, sip. , _
Q@ He was there all the time you were there? A Yes,sir.
Q@ Ané €asptain J.T. Willisms was there all the time you
were there? A Yes, sir; he was the one that did the slapping.
] Was Sheriff Clark there all that time? A Yes, sir.
Q@ Did anybody in the room at any time during the day
on the several occasions you sald you were called in there with
the bed and rzdio, dld anybody else-hit you, other than CGaptain
Williams? A ©No, sir,

& He was the only one? A Yes, sir

Q@ TVWhen you were taken out of that room where were you
teaken to first? A Taken right to the eell, the private eell.
Q Nobody in there with you? A No, sir.

Q@ You never aia g0 back to the bull pen after the Pirgt
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time you were taken there? A No, sir. ,

9 Who took you to Miami? A Mr. J.T. Willisme and
Sheriff Waelter @lark. ;

Q Who else was in the car? A Five; me and Izell
Chambers, Maek Little, ?rank Manuel and Walter W@oéward.l

Q@ Did they tell you where they were taking you?

A No, sir, but on the road down there, there was a
speeé eép Tun up side of us, Sheriff Walter Clark wag driving
the car and he told the eop that he hed seme negroes that he
taking down to Mismi to eseape a mob.

Q@ The sheriff tolg the poliee offiger that?

A Yes, sip, .

Q That's the first time You knew where you were going?

A4 That was the first time. They took me dewn there ang
put me back up in the jail, ang when they went to beating
the boys in Jail, Gaptain Jd.Fe Willlame tolqd them to take that
light 80n-0f~o~bitgh gna put him in one of them death cells;
and the man ssid he dldant't have any blankets, and he sa81d
"never mind the blankets", go he put me in the deasth cell,

Q@ Anybody there with you? a Ko, sir.
How long aig You stay in there?

Q .
A I stayed in there until the next dasy.
Q@ They feed you in there? A Yes, sir,
Q@ Anybody eome to the cell to see you while you were
in the cell iﬁ Miami? A Yes, sir,
@ That was in Dade Gounty Jail? A Yes, sir
@ VWhen were you taken out of that cell that nighty
A I wes taken out that night say aroung 12'e‘eieck.
Q@ Who took you out? A Mr, Virgil Wright ang Mr.,
Beb @lark,
| Q Virgil Wright an offieer in Broward Gounty?

A  Yes, sir, he was an officer, as far as I know, at
that time e

@ Have his gun with him? A Yes, sir.

Q Did the Jailer in Miami also come to the cell door
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to get yout A Some men came there.

€ They eome to the door with Virgll Wright? A Yes, sir.

Q@ What did they do with you then? A They took me and
brought me back to Broward Gounty jail and put me in a pro@vate
eell again.

9 Who 2ll was with you when You came back to Broward
Gounty? A These two cars, they drove them up in two cars.,
1 disremember who was in the eer that I was in.

Q And what did they do with you? A @Garried me back and
put we in the private cell they had me in at the beginning.
The same eell? A Yes, sir.
What time did you get back? A Around two o'eclock,
In the afterncont A Yes,lsir.

Was that ?ueséay? A Tuesday, yes,'sif.

£ L » o o

After you were arrested on Sunday night? A Yes, sir,

Q@ How long did you stay there then in that cell before
anybody came for you again? A About tﬁe hours,

Q@ Go ahead and tell what happened that time.

A I wes taken out about two hours after I came back
from Miami, and J.7T. Williams, Mr, Sheriff Walter Clark, ¥r. Bob
Glark Mr, Chief Haddox, and some more men I didn't now, Mr,
J.T. Williams he beat me over the head.

@ Tell me where you were takén'again and who came to
the eell to get you? A The Jaller, Mr. A.D. Marshall,

Q@ Did anybody come with him? A No, sir.

Q@ VWhere were you takent A I was taken across into the
same room where the radio and bed was, and then while ¥Mr.J.T.
Williams and Mr. Bob @lark and Sheriff Walter Clark wage there,
he beat me with a bieycle tire 1@adeé with something, beat me
with his fist and knocked me down.

Q. What was he saying during this time? A I don't recall
Just what he was saying; he was eursing, end they kept me and
beat me around ang then they put me back in the eell, and later

on that‘evening - I didn't have any timepiéee - but later on

in the evening he came back up there and got me again,
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@ Who come and got you? A Mr. A.B.'Harshall, he would
come for me every time,.he was the onliest man to take me out
of the eell. They took me back over in the same room where
the bed and redio was at down there where Mr. J.T. Willlams
would hit me and strike me. So that evening he told me, ¥r,
JeTe Willliams says ¥it isn't what you want to say but it is
what we tell you to say; you are going to tell me what we want
you to ssy®; sgo then they beat me and knocked me around. I
told him "no, sir, I don'y know anything about it.* They beat
me thet evening. So they took me out of'there and carried me

beck up to the private ¢cell, where they had me once before, end
came back sgain that night areound first dark, at that time Mr..

A.B. Marshall got me and corried me back in the bedrcom where
the bed and radio was. Nr. JeT. Williams he beat me agein with
& loaded bieycle tire, knocked me down, knocked me almost
unconscious. He says "1t isn't what you want to say, it is
what we tell you to 82y, You have got to say what we tell you";
g0 he beat me wuntil Wednesday morning, sll night Tuesday until
Wednegday morning, I don't remember how many times I was so
scared.

Q@ You mean to say they ﬁould take you to the bed room
and when they took you out of there they took you back to the
cell where you were and put you in by yourself? A Yes, sir.

@ That continued &1l that night, you say you édon't
know how many times? A No, sir, I don't remember how many
times.

Q@ You sleep any that night? A No, sir.

Q@ VWhat happened to yon_thg next morning?

A The next"mornipg they didn't bring me back. It came
out in the newspaper that Frank Manuel and Mack Little confessed
to the erime., So they didn't bother me Wednesgday.

Q@ How did you kriow 1t came out in the paper?
A I read 1it.

@ Did you have the newspeaper? A Yes, sir. So they
didn't bother me Wednesday night, Thursday in the morning they
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came back for me again, Mr. A.D., Marshall came for me, took
me out of the eell and toock me aeross over there into this
same room where the bed and radio was.

Q@ Could you see the room whére the radio and bed was
from your c¢ell in where they had you by yourself? A No, sir
Q@ How far wowlad you say 1t was from that room?

A I don't know, but it was on the same floor, I don't
know just the exaet_distanee, and T was so scared at the time.-

@ It wasn't right aereés the hall from youp

A It was across the hall, but I don't know anything
about the jail at the present,

2 It wasnit directly seross the hall? A Ne, sir.

80 on that Thursday evening they eame baeck for me again.,
€ They didn't come Ffop You any time between Wednedday

morning until Thursday? A WNo, sir. 8o they beat me Thursday
evening and Thursday nlght.

Q@ Who 4147 A Mr, J«T. Williams, with a loaded
bicycle tire, trying to meke me gay what he t0ld me to gey:
they told me over and ever, sit down and tell me what to say,
and I would tell them that I didn't know anything about that,
ané they would knock me out of the chair,Qand another msn would
hit me, Mr. &.T. Williams woulg knoek me down and strike me
with the bieyele tire, and I woulg get wp and get iﬁ the chair,
and he gaid "don'sg you know that some nigger has got to die
for this, snd we Just as soon it be you as any one. All we got
%0 d0 15 to blow & long whistle and the whole mob of Pompano will
be here for you in g few minuﬁes .M I said %I gon't know, sir,®
S0 they took me back that time snd put me back in the private
cell where they first put me in. .89 they came back again way in
the night that night and brought me out again; so they beat
me that time and knocked me unconscious.

Q This was way late in the night? A Yes, sir.

Q@ Who came in there at that time? A Ir. Sheriff Walter
Clark, the man with the glasses on, JiT. Williams; he was the
man that done the beating,

Q@ ¢Captain J.7T. Wlliisma? A Captain J«@.VWIIIiams.

80 they toock me ang earried me baek ang put me back ip the
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orivate cell.

Q2 Took you out while you were still unconscious?

A No, when I got up where I could walk; I was crazy,
I don't know, but when I knew anything I was in the eell.

Q What 4id he beat you with? A Beat me with g

- loaded bieyele tire, or sticks and with their fist and kicked

me; and I don't know what elge., So they came back Thursday
morning gbout daylight and took me out again and carried me

into that room and they beat me that time, tried to make me
8ay I knew Charlie Davis. On Friday morning I told thenm,

"no, sir, I never ses him until I see bim now.' So he beat

me terribly to moke me say I knew Charlie Davis., I told him
"no, sir, I had never see him before?, and he knocked me

unconscious at that time, and they struck me and cursed me
and tried to make me say I knew Charlie Davis.

2 Did you finelly say you knew him? A Yes, sir.

Q@ VWhy d4id you say you knew him? A I was scared
they were going te kill me.

Q@ Where was this happening? A In the same room. $So
they took me baeck and put me back in this private eell. So
they took me out later on the same day and beat me again and
asked me questions that I don't remember. S0 they took me back,
That time they beat me agaln Friday night, and beat me with o
bicycle tire and kicked me.&nd knocked me around off and on
all Saturday night. 8o Saturday they come later in the day
Satﬁrday mornlng and took me out agaln and they beat me again
te meke me say I knew Cherlie Davis.

R Who took you out then? A AfD. Vershsll, the jailer,
took me out,

Q@ Who came up there with him? A lr, Sheriff Walter
Clark, Mr. Bob Glark and Chief Maddox, Mr. J.Ts Williams, and
the fellow with the glasses, and that's the only folks I knew;
I hadn't been in Florids long and I 4idn't know anybody at the
time, ' ’

Q@ Go shead? A They took me out ang beat me that time
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and made me to say I knew €harlie Davis agaln, and took me back
in the eell, put me back into this private eell., 8o later in
the évening, Saturday evening, they came up there, took me out

of the cell again, and so they best me-ﬁp Saturday evening,
and brought me back to the eelkl, and I stayed just o few minutes,

_ and earried me right back again, and Jjust kept me walking off
and on until way up to dark; so they brought me baek, in just

& few minutes and took me back for them again, and when T come
baek for them that time Mr, J.T. Williams told them, said

"we going to turn him over to the mob if he don't gay what we
told him o gay', and trying to get me te tell what they tola
me, and beat me up trying to make me say it, and I couldntt
remesber every time they called me back, I couldn't remember
1%, and they were telling me over and over again, so finally
they got a grass rope that was laying there snd they took the
grass rope, and carried me to the bull ring cell --

Q On vwhat floor was the bull ring cell?

A It was on the same floor. Carried me to the bull ring
cell and tied the rope around my neck, and some one got one side
and some on the other and caught the other end of the rope, and
pulled me wp by my neck, and beat me with the bicyele tire, and
beat me with sticks ana beat me until I was uncenseisﬁs,lthen
they dropped me baek to the floor; I would get up and they
would snateh me up, tell me what to say, and then try to make
me say 1it, so I told them I eouldn't remember 1t; so they dia
that again and again until They dld it three times, and I told
them the last time if they wouldn't do it any more I would tell
what they told me te say. _

@ What time of night was the last time they took you in
there? A It was late, way in the night. I don't know just what

hour,

Q@ ©On how many times on this Saturday night dia they
take you from your eell to that room? A I don't know just

how many times 1t was.

Q@ Did they keep you up all night? A Yes, sir, all night,
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Q@ How long would it be between the times when they would
come baek and get you? A Just a few minutes, I didn't have any
timepleee, I don't know the sxact time. _

Q@ DPid yow sleep any that night? A Ne, sir, Irwas
trying to pray.

& Did you see any of these other boys in there?
A No, sir,

@ You hear them take any other people out of these
eells? A Yes, sir,

Q@ Hear anything that was golng on with the other
people? A Yes, gir, I hear them hellering, I heard the lieks,

Q How long did you hear thst going on?

A This was a2 continual thing.

Q@ All the week? A All the week, all night.

Q@ You didn't know who they were beating at any time?

A No, sir, I ecouldntt reaognize the volges. I
recognized Izell Chambers volee once on Saturday night,

Q About what time was it on Saturday that you_éinally
told dhem that_yeu would tell them what they wanted you to say?

A It was in the morning; it was Just a few minutes
after they put me back, and then brought me back, and had sll
the other boys sitting in a_ehair in the ether room.

‘Q_ After you told them that dia they put you baek in
the cell? A Yes, sir.

Q When you t0ld them that were you in the bull ring
place? A I was in the bull ring place.

Q9 They were putting the rope around youwr neek in the
bull ring place? A Yes, sir. _

Q How ieng was 1t then before they came back to get
you after you told them you would tell what they wanted you to
8ay? A I don't know exagtly how long, around 25 or 30 minutes.

' Q Had they been ﬁelling you what they wanted you to
say? A lMr. J.P. Williems and Hr. Sheriff Clark had, yes, sir.

Q@ They told you what it was they wanted you to say?

A Yes, sir
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@ When they come and g0t you the next time, after they
had put the rope around your neck the last time - where did they
take you after you told them that you would tell what they wanted
you to séy, and took you back te your cell; the next time they
got you where did they take you? A They took me over to a 1ittle
room where there was = sofe setting there and a buneh of chairs,
right across the hall on ths sane floor.

@ Who was in that room when You got there?

A Mr, J.Te Willlems, he came in %k with the Jaller and
got me that time, he was with the Jailer when the jailer come
after me, and they had Charlie Davis and Walter Woodward ang
- Izell Chambers there when I got there. |

Q Who else was in the room? A There was some more men
but I didn't know who they was., | |

Q@ You know Mr. Maire? A T know him,

Q@ You know whether he was one of the men that ecame in
the room that morning? A Yes, sir,

What time in the morning was 1t?

'It was around sunrisge,
Were the lights atill 1it there_in the room?p

Yes, sir, I think they wers, but it wasn't necegsary.,
Just about daylight? A Yes, sir.

You know Mr, Maire was there That time? A Yes, sir.
He 1z the gentleman who is sitting over at this table?

> o O o P o P o

Yes, sir.

€@ Diéd you see the court reporter there taking down what
you sald? A There was some three or four men there but I didn't
know the court reporter from nobedy else at the time.

Q& OCaptain Williames was still there? A Yes, sir,

Q@  And Sheriff Clark was there? A Yes, sir.

Q Just why was it that you said; whatever it was you sald,
there at that time to the offigers of the law and the court

officlals, Just why did you say what you did at that time?
A Because they said they would ki1l me ; they did every=

thing else to me but kill me, and I thought thats what they would




do; they said they would do it, if I didn't say what they told
- me to say they would kill nme.

Q@ Thatl!s the sole reason you did it? A Yes, sir, be-
cause they did everything élse to me, except kill me. I was
scared to deﬁth.

@ That was on Sunday morning, you say? A Yes, sir,

@ Following the May 14th £hx on which you were arrest-
ed? A Yes, sir.

& About sunrise in the morning? A Yes, sir, _
Q And that night hadé you slept any at all? A No, sir.
Q@ How many times would you say you had been brought from
the cell where you were kept? A I deﬁ*t remember how many, lots

of times, =0 many I don't remember.

Q@ And that night you heard other peoyle'beingwbeat?
A Yes, sir,

Q@ Now after thet time were you later brought inte court
down there and charged with a capltal offense? A Yes, sir

Q@ DPid you enter a plea of guilty in that case? A No,sir.
They told me to enter one,

@ What plea 4id they tell you to enter, and what did you
enter? A They told me if the Judge asked me was I guilty to
sey yes. Mr, Sheriff Welter Clark and Mr. J.T. Williams came to
my cell door that morning, early in the morning, told me I was
going down before the Judge this morning, if the Judge asks you
you better say yes, or we will put a rope around your neck, we
will tie the rope aroﬁnd Your nesk and swing'you over a limb
and riddle you with bullets. So after he carried mne down in the
ecourt room thet morning, I was dtting over on scme benches and
he carried me off nexf to the Jury.stand there and he t0ld me
the same thing over agsin.

@ Who 4id that? A HMr, J.T. Williems, and he told me .

the same thing over agein, him and Sheriff Glark came to the
cell door.

2]} That Sunday morning, Jack, when you were brought
down, after you had told them you would say what they wanted

you to say, and Gaptain T.J. Williams and Sheriff Clark were
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present there at that time, was there a typewriter there in the
room at that time? A Yes, 8ir, I think there was.

Q@ That was in the Jail at Broward Gounty. Were
you given any paper'td gign there at that time? A No, sir.

Q@ You weren't glven a peaper to sign at that time?

A No, sir. '

Q Were you later given a paper te sign? A Neo, sir.

@ You never were given a paper te signt A No, sir.

Thereupon at this time a recess was taken

until 2 etelock P.M.

AFTERNOON S8ESSION.

Jack Williamson, the witness on the stand at adieurnment,'

rebtrned to the stand, and testified as follows:
DIRECT EXAMINATION (Resumed)
BY MR. GATTS: _ .

Q@ Jack, during the time that you were in Jjoil that you
testified about, ir Broward County, d4id any of the trusties
around the Jall vieit you in your cell? A Yes, sir,

Q@ Wnich one or how many; tell the jury just who 41d
vislt yout A Prihes Douglas, he visited me and brought me
some salve to go on the places that was cut, snd on the back
of the heasd here where J.T. Williams hit me on this side.

Q Stend up and show that to the jury. (Witness stands
before the Jury) How many times 4id Prince Dougles visit
you in your cell? A He visited me several times, I dontt
know jJust how meny times.

@ At the time he visited you, you say be brought you
some kind of salve preparation? A Yes, sir.

Q Did you use that, or did he put it on? A He put some

of 1%t on the back here, and this here, and he left a little bit
with me, |

Q How meny times 4id he visit you? A He visited me
several times, he visited me gqutte a number of times,
@ These wounde you have btestified about en your hesd,

what csused them? A Mr, J.T, Williemg, he hit me there and
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eaused this wound.
Q@ Show the Jury the scar you have reference to that
was inflicted by Mr, J.P. Williams aznd tell the time it happened?
& He hit me there on Thursday night, and Mr, Bob Clark
hit me there on the night whieh I was errested, which was Sunday
night; he hit me with his pistol; ané this scar, M¥Mr.J.T.
Willisme hit me; and others, I don't know who they are. There
1s a 1ot I don't know who all they wers.
@ Turn around and let the jury see? (witness turns
around) A That's where Mr. Bob Clark hit me, and Mr, J.7,
Williams kicked me on the side. |
Q@ Is there any scar there? A Ne, sir, there is no
gcar; on the inside there is a knot.
This scar down in the middle of your forehead?
No, sir. |
What cauwsed that? A I got in a wreek.
Automoblle wreek? A HNo, sir, motor car wreck.

That happened some long time before this happened?

2 o0 & P o

Yesz, sir. \

Q@ Any other scars on your head you can show the Jury
eaused by anything else; do you have any scars which ﬁere cauéed
by anything else? A No, sir, Only that long sear, it was
cansed by a wreck, thét long sear eomes from the front of my
" head and ends right up.here back of my ear. Mr. Bob Glark
hit me Just above that sear. That sear is not connected with it.
That's where he hit me with his pietel.

Q Bhat scar thet goes all the way across the top and side
of your head was caused by an accident? A Yes, sir,

Q@ But this one scar, Vashape,-was made by Mr. Bob q1ark
hitting you with a gun? A Yes, sir,

CROSS EXAMINATION
BY MR, MAIRE:
Q@ Jack, what night was it you séy you were arrested?
A On the 14th of May, Sunday night,

@ And who arrested yout? A Hr. Beb Glark ang Mr.Chief

33




Maddox, three or four other men, I don't know who they were, -
Mr., Helten? A No, sir.

Who brcught You to the Broward County Jail?

Mr. Chief Maddox and Mr, Bob @lark.

Just the two of them brought you to the Jaile®

Yes, sir, brought five of us there.

O b o o

Q@ Where did they first take yeu when they_first brought
you to Browﬁré Gounty jail? A They took me aloose and tocok me
to a 1ittle room, and Chief Maddox stuek his pistol to my neck
and Mr. Beb Clark hit me there with his pistol,

€&  They did that before asking you any questions in there?

A I don't reeall; they said so much ané cursed me so
much, I don't know what they sald. I was scared.

Q@ You weren't so secared you don't reeall scme of the
things you have testified about, do you , Jack; you recall
everylhing you testifled about, don't you?t

A 1 don't know just what you are talking about.

Q@ DPon't you remember what you have already told this
Jury? A Yes, sir,

| Q@ Was there anybody else in the sheriffis office at that

tine? A Yes, sir, there was men going out and in there.

Q@ Men going in and out? A Yes, sir.,

Q@ Any women around there? A No, sir, I don't remember any.

Q@ What floor 1n_the'Browar& County court house is the
sheriffts offiee on, do you remember? A I didn't know the
sheriff's office from no other office at that time. This was
on the bettgp, when I first walked into the door and back in a
room theré.%ﬁ

| Q Was this on Guaday that they gtuck the pistol at you

and hit you that youlteétify about,jﬁ&é that on Monday?.

A It wes on the night I was arrested, I don't Enow what
time of night, I didn't have any timepiece.

Q@ How meny times have you teatified before with respect
to the issues involved in this case? You understand my question?

A Not exaetly, no, sir. |

@ Do you know how Bany times you have testifieq 1ip
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this ease?‘ A Three.,

Q Is this the fourth time? = A Yes, sir.

Q@ Did you testify in the last hearing on the 21st day of
February, 1935, that this happened on Monday morning, after you
were arrested on Sunday? A I don't remember what I s2id in
the last hearing.

@ I asked you then on the 2lst day of February,1935,
if you had testified in this ease before, and here is the ques-

tions I asked you and the answers you gave; now listen and see

- 1f this isn't true; "You remember when you testied before, I
asked you this question, ~ I will go back and ask you this ques-
tion: what occurred on Monday morning, that was the l4tht

(Q) What . On Monday morning after the 14th; that is what

you sald, and I sald After the l4th; and you said, On Honday
morning after the 14th. And I gaid Who was ﬁresent when he did
thaty And you answered, Hr, Ghief HMaddex: he wag the man that
had the pistol cocked; stuck it to my neck, and I asked you thisg
question: Anybody else present? and you said, Yes, sir, there
were three or four men in there, but I didn't know them.® Now
did yow testify that way in this trial before? )

A No, sir, I don't remember.

@ Have you ever testified before any jury or any court
room before you'took the stend this morning right up there, that
Chief Maddox and Bob Giark made you trot when you were arrested?

. & Yes, sir.r

@ You say that you testifled to that before? A Yes, sir.

Q@ When did you testify to that before? .

A I testified every time I been on the stand,

Q@ Don't you know as g matter of faet you never testified
to that before this morning? (No answer)

Q Did you ever testify before this morning‘they told you
they were making you run on account of mob violence? (No answer)

Q@ Isn't this what you testified to on the last trial on

the 22nd of February, 1935:  yp .. arrested on the 14th night of

May of 1936 by Mr. Bob Clark and Hr. Chief Maddox. I never knew




no offieers at thst time, but I knew thenm when they had arrested
me; s0 they wake me up out of the bed at Pompano, in Mr.Blbunt'e
quarters. On the way to the automobile that they had parked out
- there in the quarters I saw that they had a boy tied in chains
and was loeke& to a ear bumper, and they taken him loose and brung
up to Jail here to Ft, Leuderdale, and théy taken me downstairs in
the sheriffis offiece where they Tirst brought me, and Mr. Chief
Maddox of Pompano, he took g pistol and stuek it to my neck®,
Isn't that what you testified to before? A I don't reeall.

Q@ Are you swearing now you didn't testify to that
before? A T don't gay I didn't do 1t; I don's reeall it,

9  You didn't testify at that time that they said
anything to you sbout mob violence, or making you trot, dig you?

A i mentioned that every time I been on the stand,

Q All right, you say now they took you to Browsrd
Gounty Jail on Sunday the 14th st night, and that's when Chief
dladdex stuck the pistol in you and when Mr. Clark hit you?

A Yes, gir, it wag between 11 and 12 o'cloek when I
was arrested* at the time they got me up to the Jail, I don't
know what time of nlght that was, but it was the following day of
the 1l4th, |

2 You didn't make g confession then, d4id You, g5 g
result of that treatment? 4 When?

Q@ The first night they arrested you on Sunday the 14th?

Pidn't make any what?

Q@ Gonfession or any statement Oor any admission of any

Xind? A Ne, sir.
' 9 When was the next time that any offleers or anybody in

“the jail dig anything to you? A That morning at daylight when
they brought me baek down,

& That was Monday morning? & Yes, sir.

@ And who was there then? A ¥r. J.T. Williams, Mr
Sheriff Glark, Mr. Bob €lark, Mr, CGhief Maddox.

Q And what daid they do to you thent

A That%s when thig JoTs Willisme hit me wlth the loadeg
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biecyele tire and kicked me in the side.

Q And where did that happen? A In the same room on
the ground where I was first taken when I first entered the Jail.

Q In other words, they brought you downstairs on the
elevatér? A Yes, sir,

Q@ And that was on Monday morning? A Yes, sir.

Q@ Did they do anything to you on Monday that day?

A Yes, sir, they taken me out often, off and on all
day; they struck me every time they took me out wntil Honday
night. _

Q Until sbout what time Monday night? A It was late
in the evening. I didn't have eny timepiece, I don't know,

2 Anything happen to you on Tuesday? A Yes, sir.

Q What? A They started beating me Tuesday evening,
they beat me Tuésday evening, and Tuesday night taking me back and
forth all the evening Tuesday, and all night Tuesday night, of?
and on.

You say they beat you all day Monday, too, off and on?
Off and on until late llonday evening.

Beat you with g hose, did you say?

Bieycle tire loaded with something.

Treated you pretty badly on Monday?

They beat me pretty bad all the week.

And also on Tuesday and Tuesday evening? A Yes, sir.

You remember all those things that you say now,don't
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you? Well there was lieks; I should remember then,

@ What happened on Wednesday? A They didn't beat me
Wednesday.  Wednesday, liaek Little and Frank Manuel, 1t come out
in the paper they haa confessed to the erime that wasg committed.
They d1dn't beat me Wednesday,

@ Up to Wednesday you hadn't made any confession of any
kXind? A No, sir,

Q@ They de anything to you on Thursday? A Yes, sir,
@ What did they do on Thursaay? A They took me baak

and forth, walkeg me and beat me and struek me every time;I was




taken out 21l day Thursday and all night Thursdsy night.

@ Who was there then? A Mr. J.T. Willigms, Mr.
Sheriff Walter Clark, he was there, and some more men.

| Q@ OChief Maddox, you know him? 4 Yes, sir.

Q@ Was he one of them? & No, sir, he wasn't there
on Thursday.

Q@ When you say the Sheriff, you mean Sheriff Walter
Glark, this man here? (pointing) A Yes, sir.

Q What happened on Friday? A Well they took me out
on Friday end walked me off and on all day and struck me every
time I was brought out.

Q Threaten you in any way? A Yes, sir,

Q Tell you they were going to kill you? A Yes, sir,

Q@ Just what did they tell you? A I don't remember
all they did tell me, they to0ld me so much.

Q. Were you scared? A Yes, sir, I was seared and
crazy, too. '

Q@ Well, you remember what happened; you weren't so
crazy you don't remember what happened, do you? A I should
remember,

Q@ Whether you were ¢razy or not? A I was bound to
remember that,

@& But you didn't confess then, 8id you? A ¥No, sir,

Q n Friday? A No, sir,

Q In other words, you had Sunday, Mondey, Tuesday,
Thursday and Fridsay, and you hadn't made any confession, up
until that time. Go ahead and tell what happened on Saturday.

A Well they took me Saturday - beat me all night Friday
nlght and Saturday merning they gptdme again and walked me all
day Saturday and Saturday nlght, until late Saturday night they
come for me and took me from across a private cell to where there
was & bed and radioe in there, and they had a grass repe, Mr,
J.T. Williame, Sheriff Glark, A.D. Marshall Mr. Chief Maddox,
and some more men I don't rememnber -

Q@ Was 1t Saturday norning they started walking yom
and beating yousp A Yes, sir,




Q@ Did they keep that up 8ll day? A Yes, sir,

Was Chlef Maddox there, was he one of them?

A  He wasn'g there Saturday morning; I don't know when
he come there, but he was there Saturday night.

Q@ ¥hat time dig they start walking you on Saturday night?

A They never 4ia stop; they walked me off and on all day
and Saturday Rlght was when they come and take the grass rope
and put it around By neck and pull me over the bar, that's when
I remember Seelng Ghief Maddox.

Q@ About what time was it you remember geeing Chief
Maddox? A I don't know, - I d41dn't have any timepliece., I%
was late in the night though,

Q@ Have you ever testifled before they beat you during
the day time on that Baturday? A I don't remember what I
testified, _ | _

Q Saturday was the 20th of May, wasn't it, or do
you remember? A I don't remember,

Q You remember what day the confessions were taken?

A Yés, sir,

Q@ Whet day was that? A I don't remember the date, I
remember it was on Sunday morning about gunrise.

@ You say they started Baturday morning the 20th and
kept that wp all dey and ell through the night?

A TYes, sir, they beat me all the week,

Q@ HNow you t0ld sbout the balance of the week, I jJust
want to get this Saturday part straightened out. & Yes, sir,

Q Did they start early Saturday moraning?t -

A Yéé, slr; 1t wasn't so early. I didn't have any
timeplece, I didn't have the correct iime, I can't say what time
it was Saturday_merning.

€ You say that Sherifs Clark and Mr.F,.7, Willisms and

some others were there, but Chief Maddox wasn®t there in the
day time? A Wasn't there in the day time,
Q But at night Chief Maddox come around ang Joined them;




is that rightt A Yes, sir.

Q Didn't you testify before they came and took you out
long about seven ofzlock Saturdey evening? A I don't know
what I testified, f

@ Now this time you testified last was the 21si day of
February, 1935; do you remember that?

A I didn't Just understand what you salid,

Q Do you know the last time You testified in the court
room In Broward County? A Yes, sir, I remember,

Q@ That was Just last year, 1935, waen't 1t9

A I think so.

Q@ And if there was any beating that teok plece in
1933, didn't 1t? A Yes, sir.

& Let me asgk You this: did you testify on the 21gt day
of February, 1935: ¥and they taken me out then on the 20th
of liay and Mr. J.T. Williams taken mé about 7 ofelock in the
evening, and they beat me, I don'f remember just hoﬁ long it
was between the spaces; 1t was a spasce of time, but they beat
me and then told them to teke me back and bring another one
out.* Did you Ttestify to that? A I don't remenmber.

QR Did you give this testimony: M50 they beat me until
I was erazy®, A Yes, sir.

Q& "I don't know ﬁhat I sa2id and what I didn't say®?

A Yes, sir,

Q I said what they wanted me to 8ay. 5o Saturday
night about 12 o 1:00 olelock, something like that —- 1:30,
they come up there and bring me down into the Jailerig quar-
ters, they say the Jaller's guarters - effice up there, with
a bed and radio in it, and they taken me in that office and set
ne in a chalyr ang carry me over and over what to say, telling
me what to sap®, Did you testify to that?

A T don't recall.

& But you recgll evergthing you told this Jury before

I started’ questioning you, don't you? (No answer)
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Q@ Do you know g physieian by the neme of ¢.F. Dunecan
and ene named R.L. Brown? A Yes, sir,

Q@ Do you remember when they went to Reiford and made an
examination of you while Jou were at Raiford? A Yes, sir,

- @ How long was that after you had been tried in Broward
Gounty before they made that exXemination?

A I don't know jJust how long; several months.

@ You showed thosge doctors those sears at that time,
did you? A Yes, sir,

C And you d1dn't tell elther one of those doctors then
that any of these secarg had been made in an automobile aceldent,
did yout? A Yes, sir, I think I dld. I dontt Just recall
whether I dia or not,

@ You were best up you say by these men on Saturday
night ana Sunday_morning, the 20th and 21st of May; 2and diad
You meke a statement or eonfession that was taken down in
writing in the Presence of B,B, Johnson, W.F, Ford, Ww.C.
Goodrich, Walter R. Clark, R.C. Helton, A.D, Marshall, H,H.
MeNeal, J.T. Williams, Lewis F, Maire and J.W. Celeman, the
€ourt Reporter, at 6:30 o'cloek in the morning?

A I made g eonfession sbout sunrise Sunday morning,
That's when You made this eonfession, ign't ity
That¥s when I eaig what they had told me to Bay.
That's when you sald what they hag told you?

Yes, sir,

o b o b oo

Ndw you had been best at that time from the day
before, Saturday marning,.all day and all night? A Yes, sir.
Q@ With a rubber hose? & Off and on,
@ Kicked? A Yes, sir,
Q Had a rope tied around your neek? A Yes, ainp,
Q@ Scars made on your head, your heagd busted open;
1s that true? A My heead wagn't busted'epen, but there wag s

" gash eut in my head and sears all over my head in two or three

Q@ Was there more than one gash in your head? 4 Yes, sir.
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Q@ Had it hesled up by thet time? A No, sir.
@ So that all these men that were present could have
seen that gash on your head? A If they had locked for it,
Yes, sir, but they never lodked for i%. I wasn't exsmined.
Q@ All of these men there at that time were not sheriff's
officers and police officers, were they? A 8ir?
Q All of the men that were present were not sheriffis
officers or police officers, were they? A I don't know
what they were.
Q& You remember I was there, don't you?
A I remember you, yes, sira
@ And you remember that I aéked_you whether anyhody hed
promised you enything or not? A No, sir.
Q Whether'anyboay beat you? A I don't know what I
said I was so erazy and scared, too,
Q@ You remember me saylng this and you answering it thig
way: ¥“Your name is Jaeck what3?*® Yoy sald BJaek Williamson.®
I sald "Jack, do you want to meke s statement about a case
involving the robbery of Mr. Dareey at Pompano en Baturday, May
13, 19337" Ang you said: "Yes, sir,? I sald: "Has ahybody
mistreated you in any way to induce yYou to talk, anybody beat you
or hit youw or anything like theti" You sald *No, sir." I said:
*Has anybody promised you any reward or anything at all to get
you to talki® You said ¥No, sir.® I said: ®You want to make g
statement just to tell the truth sbout it in thé presence of all
these ment® You said "Yes, eir." I‘says: "What you are going to
say you are going to say 1t because you want to ssy it and not be-
cause anybody has beat you or sbused or hurt yeu or anything??
You sald: "No, sir, they haven't.®” | Is that true?
A I don't remember what I sald.
Q You don't renember saylng 1t? A DNo, sir.
Q@ And you are testifying now if you did say that that
wasn't true? A I don't know whet I sald.
Q You know everything that happened to you but you
don't know what you said; is that right? A I know when I was

struck and best =nd kicked.

47




—

= D w0

Q Now did you say that at that time; 1s it true or false?

A I don't remember saying that@‘

@ You don't deny saying it then? A I was erazy, I don't
know what I said, |

Q@ You were erazy from the result of all this beating?

A Yes, sir.

9 Well if you were erazy how do you remember what you

have been telling this Jury sbout? A I should remenmber the
lleks and who hit me,

Q@ Why shouldn't you remenber the rest of 1t?

A I don't remember what I said because they had told me %o
say 1%, and earried me over it.

Q Who do you mesn when yeu gay "they"? A Mr. gherirf
Walter Clark and Mr, J.T. Williams and the fellow with the
Tellow with the eyeglasses, and some more.

Who took you from your eell the firet time on Saturday?
Mr., A.D. Marshall took me each time, the Jjailer.
Was that Saturdey morningt? A Yes, sir.

o oo P o

You remember testifying this way on the lgst trial on -
February 21, 1935, when I asked you this question: *Do you know ]
abant what time it was the first time they took you out of your
cell that night, the night before the confessions were taken®,

and you answered like this:

*It was right early, first of the
night.® © Did you testify that way? A I don't remember what
I testified . _
. & Al you'remember now and all you eah think of to

tell this Jury is that these offiecers took and beat you all the
eveninghiong, and that's all you ean remember to tell them about
it, isn't it% (No answer) .

& When did you commence to get erazy?

4 T don't know the beginning when they all was beating
on me.

Q Were you kind of erazy on Wonday after they beat you on
Sunday?t A I don't remember.

Q Were you kind of erazy on Tuesday after they beat you

on lenday? A I don'g remember, sir.
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Q Were you erazy on Wednesdayjafter they beat you on
Tuesday? A I don’t recall, but I wae erazy Sunday morning when
they beat me and I lost sleep‘all the week up until Sunday.

Q@ Were you crazy at any time before Sunday? A Yes, sir.

They'beat you up before Sunday, didn’t they?
They beat me all the week, every time I was taken out.

Q
A
Q@ You didn't get erazy until you made the confession?
A No, I was erazy all the time.

Q

Then you didn't mske the confession on account of being

erazy, because you didn't confess before Sunday morning, did yout
A I don't remember.

@ You d1dn't make a confession on Monday, Tuesday,Wednes-

day, Thursday, Friday or Saturday, although you testified you
had been beaten continually during all of those days, except

Wednesday, yet ydu didn't make a confession until Sunday morning,
did you? A I didn't confess; I told what they told me to say.

Q@ You told what they told you to say?

A What they told me to say.

Q@ After that statement was made on Sunday mornihg, fhen
what happened to you? A Sir?

Q After they told what they told you to tell, then what
4id they do to you? A Took me baek and put me in a eell.

Q@ What 414 they do after they put you back in the eell?

A Well they come and told me off and on every day,
they told me over and over what to say.

@ Who didt A Mr. Sheriff Walter Clark and ¥r, J.7,
Williams, |

@ You had already ssid what they wanted you to say?

A Yes, sir., _

Q Did they beat you any thén,? A No, sir.

Q@ They dldn't beat you mMEX after that Sundey?

A DNo, sir,

Q How many days was it after that Sundsy before you were

taken down before Iudge Tedder and entered your plea?
A I don't remember.

Q TWas it several days? A I don't remember just how long
1t was. It wasn't the next day.
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@ But you were taken doﬁn before JdJudge Tedder?
- & I was taken down there before some man, I dddn't
know whether 1% was Judge TPedder or whe it was.
Q You know where the ecourt room is, don't you?

A Since I have been in it several times, but I didntt
know 1% before.

Q@ You know now you are before Judge Chlllingworth in g
court room? A Yes, sir, I reslize it.
Q@ And you were taken before Judge Tedder, weren't you?
A Yes, sir, I guess I was.
Q& What did Judge Tedder tell you when you were brought
up There to plead in this case; A T don't.remembere
Q@ Don't you know he asked you whether or net you had
ever been beatent? A No, sir,
Q You remember that? A No, sir.
Q@ Did he ask you whether or not anybody had promised you
anything to get you to plead? A No, sir,
Q Or vhether any sort of representations had been made

to you of any kind to induce you to make a plea? A No, sir,

Q You don't remember that? A No, sir.

Q Did anybody beat you up that morning? A No, sir.
They come and to0ld me what to say, they would take men out aag
tile a rope around my neck and hang me to a 1limb if I diantt say
what they told me.

Q@ Who 414 all that? A Sheriff Walter €lark, Mr, J.7.

Williams, |

@ Don't you know that Mr. Glark and Mr. J.T7. Williams
never went up in the jail the morning you were brought down?

A They went in my eell,

Q Don't you know that A.D, Marshall is the only men that

saw you that morning and he was the only one that took you from
the cell? A They come up there before he took me out of the
sell,

@ You swear they didy a Yes, sir,

Q And told you you better go in ang pPlead guilty; ise
that right? A Yes, sir, '
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You remember that?
They told me over and over again.

You weren't crazy then if you remember that?

Were you scared after you got in the court room?
fes, sir, scared the whole time I was in Broward County.

Q

A

Q

A I was scared snd erazy, too,

Q

A

Q@ Did Judge Tedder give you every oppertunity to testifty
there in the court room and tell anything that happened to you?

A I don't remember,

@ You don't remember that? A Nc, sir.

Q On thig Baturday night and Sunday morning you claim you -
were beaten, who did the beating? A lr, J.T. Willlamg did the
nost of the beating, tied the rOpé around my neck and awing 1t
up on the bar, and Chief Maddox beat me, Sheriff Bob (lark struck
me, and several other men there was some other men that kicked
and hit me, I don't know who 1% was. |

Q Was Chief Maddox there? A Yes, sir.

Q Was Bob Glark there? 4 Yes, sir,

@ Don't you know that Ghisf Maddox or Bob Glark weren't
over at the Jail? A I know they was there from the time the
Tope was around my neck.

@ Where was it they tied the rope around your neek?

A It was upstairs in the place ealled the bull ring,

Q@ What 414 they tie the rope to? A They didn't tie it
to anything, they throwed it through a erack fo a bar on one gide
and pulled me up on the other. _

- Q  Chlef Meddox and Bob Clark diq that? A M¥r, J.T.
Willlams, Chief Maddox. Hr. Walten. Clark didn't have anything to
do with that, he stood back with g pistol in his hand'eursing
and telling me what to do.

Q What 4id they hit you with that night? A A bieyele
tire loaded with something, and stieks, had sticks, I don't know
what all, their fists and kieked me,
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Q@ What did they beat you for, what did they want you to
say? A They wanted me to say what they had told me to say.
Q@ Whet aig they tell you to say? A I don't remember,
9  Didn't you testify before they wanted You to say you knew
Charlie Davis? A No, sir, not that night,

2 What night was it they told you that? A They t0ld me
that back in the week, they told me that Thursday night and

FridaYe )
@ Did you know Charlie Bavis before this time? 4 No, sir,
9 You ever work with him in Pompano?

4 I met him in Jail in Fort Lauderdale,

&£

Did you bleed any that night? A Yes, sir,
Any Dlood f£all on your clothes? A Yes, sir,

How mueh dig you bleed; freely, or just a little bit?
Well I don®t remember how mach I bled, but I bled,
How much bloea got on your elothes?

I didn't have on any shirt, _ _

You had on an undershirt? A I had on B.V.D¥s, yes.
What? A Yes, sir,

Any blood get on that? 4 Yes, gir,

@Q@@b@b@@

Was any blood on it that morning when you went in where

these men were and made that statement? A Yes, sir,
Q@ You know Frank Manuel, A Yes, sir. _
Q Was Frank Manuel in jail where‘you were in Broward
County Jail? a Yes, sir, o _
Q@ Between the 1l4th and 2lst day of May, in Broward County jail

’
did you tell Frank Mgnuel you hed gotten these scars working on g
railroad, some of them? A No, sir. _ , -

Q@ You didn't tell him thaty = No, sir, I wasn't nowhere
around Frank Manuel, I was in g private cell to myself all the week
g:igi when I was taken out. |
| @ Did you work in the f161a with Frank Manuel before this
trouble? A Yes, sir, j ’ '

'@ Did you have any aecident while you were working at i,
Blount's by which You got some of these sears? A No, sir.

Q@ Did you tell Frank lMenuel you got gome of them that way?
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A No, sir.

Q You now say to this Jury that you got one of the gcars
in an automebilé wreck? A No, sir, I didn'f tell the Jury
that. |

& You said a motor ecar accldent, 4idn't you? A Yes, sir,

Q 'Is that where you did get 1t? A That long scar, yes,

-Q ‘What do you mean when you say motor car, is that on the
railroad? A Yes, sir, railroad_motér ear,

g ”Bid you ever tell Frank ¥anuel that's where you got it?

A No, sir, I never had much talk with Frank Manuel.

Q@ Dbid you two months before, approximately two months -
before ir, Darcey got killed and this case came up, tell Frank

lManuel while you were working out in the-ileld in Pompano, did

you show him the gcars on your head and tell him you got those
~6nr this motor ear. truck you Just teetified about? A Ho, sir.

Q@ You sure you know Frank Henual$ A Yes, sir,

MR. MATRE: Bring Frank Manuel in,
Q You know that boy there? A Yes, sir,

Q@ Who is that? A Thatls Frank lMgnuel. _

& You know Mr. G.A. Worley, an attorney at Miami?

A Ho, sir.

Q Did Mr, Worley ever come and talk te you about this
¢ase in the Broward County Jail after you were convieted?

A No, sir.

Q ‘Bid he talk to Charlie Davig in your presence about it?

A No, sir, _ _ _ _

@ Who represented you on the first trial of thie case?}

A We had s lawyer - I don't reeall his neme. I think
his neme was MakheEwxx Mather, .

Q@ W.C. Mather? Ao I don't remember hig initials,

€ Dld Mr. Mather ever talk to you sbout this ease before
he went in the court room? A T don't remember, but he talked with

me during the trial. I asked him to ¢come ‘up to my cell and he
came up there. I told him I was innocent and hagd witnesses to

prove my innocence, and he give me a peneil and plece of paper,

but he told me there wouldn't be no use of me giving him ne
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names because they wouldn't let them take the stand.
Q@ DPid he give you a pencii and plece of paper and tell
You to write the names of the witneasses?
A He said there ain't no use trying to get them down
because I haven't got any witnesses.
Q@ Didn't he take you inio a room right off the Broward
‘Gounty court rocm, with a Mr. Albert Griffis, the other atterney,
and didn't they talk to you in the presence of these other defend-
ants, and talk to you about this case? A Yes, sir, they talked
%o us all, some men talked o ug all, the lawyers.
Q@ The lawyers that were gppointed by the court?
A Yes, sir. _ | o
@ Dld you ever tell those lawyers at that time that
you had been injured or cosrced in any way to make this cone
fession? A I don't remember.,
' Q@ Don't you know you told them you hadn't been?
A I don't remember what I said. , |
Q@ Don't you know you told your lawyers that you made
thls confession freely and voluntarily and no%ody had ever
beaten you or nit you or coereed you or promised you anything
to get you to make 1t? A No, sir, I never told them that.
@ You know Virgil Wright, deputy sheriff, wup there?
A Yes, sir, I think I do. _ o
Q Mr. Wright ever beat you in any way? A No, sir.
Q Did you talk to Mr. Wright while you were in the
Jail there between the week of the 14th and 21st?t
A No, sir, I don't remember seeing him,
@ Did you tell Mr, Wright you got these scars on your
head in a motor car aecident? A No, sir.
Q@ You deny that, dq you? A Yes, sir,
Q@ Didn't tell him that? A No, =ir,
Q@ To either he or Mr. Walter Clark? A No, sir.
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REDPIRECT EXAMINATION
BY MR. CATTS:- ‘
",
Q Jéek, did you say the day you were carried over to

the court house, in answer to Mr, Mzire's question, that HMr,
JeTe Williams came in your cell before you were tzken out?

A Yes, sir

Q@ Did you see Mr. JdeTe Williams in the court room that
day? A Yes, sir.

| Q@ Did he have ény conversation with you in the court

room? A Yes, sir. I wag s1tting on the bench at the time,
all four of us, and he carried me off and told me fo remember
what he had told me that morning, what him ang Sheriff Glark
told me that morning in my eell.,

Q@  And what you said in the court room that day, aig
you still have the same fear of lir, Williams that you had on
Suﬁday morning? A Yes, sir. |

@ What made you go ahead snd admit, say what you dig
in the eourt room that day? A Because I was scared ef Mr.,

Williams, ana gcared of hiﬁ'yet.

Q@ Jack, during the time that you were in the Jall there
in Broward County, from Bunday night when you were arrested, until
the next Sunday mornlng, when you were brought into the presence of
these other three petitioners, did you at any time during that
Week or periocd of timé see any of these petitioners, other than
Izell Chambers? A No, sir.

'@ Ana you only see Izell Chambers when he was tsken
to Miami and brought back? A Yesg, sir. _

€ You were kept in confinement by yourself during that
time? A Yes, sir, _ )
| | @ Did you see and talk to Frank Manuel during that time?

A No, sir. |

Q "Were you at any time ever put in the bull pen where
these petitioners were? A From the firat morning I was arrested

until I was hit on the he&d, then I was taken to the bull pen,
' Q@ How long did you etay there? A I stayed there g

short time. I was taken baeck, and that's when they k1o ked me
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in the side and hit me with a loaded bleycle tire, then they

took me from there and put me in a private cell.
Q@ From that time on 4id you see sny of these other
petitioners? A No, sir.
| Q@ Did you see Frank Manuel? A HNo, sir.
& Did you see Maeck Little? A No, sir,
Q@ Dié you see any other person who was there in that
Jall for the homicide? A Yes, sir.
Q You never saw or talked to the others ij the jail?
_ A No, except Gharlie Davis, they brought him in and
kept him there for a moment.
'@ Thatls the time they were trying to get you to say
you knew Charlie Davis? A Yes, sir, but I didn't know him.
Q@ Dld you have any conversation with him alone at
thaet $time? A No, sir.
Ql You 414 say you saw the trusty down there?
A Yes, sir, he brought me something to eat.
Q@ And the other inmstes of the jail, the other prisoners
you didn't have an opportunity to converse with them? |
A No, sir, no one.

{Witness excused}

. WALTER WOCDWARD, beimg first duly sworn by the Glerk,
testified on behalf of the petitioners as follows:
DIRECT EXANMINATION

BY MR. GATTS:

& You are one of the petitioners in this ease?

A Yes, sir. i |

Q@ Where wefé you living on or about the 12th, 13th
and 1l4th day of May, 1933% A I was living in Mr. Blount'é
quarters. '

'Didé you have a house there in Mr. Blount'is quarfers?

Q

A Yes, sir, I had a tenant house,

@ How many rooms ln that house? A Two rooms.,
. :

- You merried? A Yes, sir




Q@ Who was living there with you at the time:0f your arrest?

A Jack Willismson, Izell Chambers and Glaudie Mack,

Q@ Now on Sunday night, Moy 14, 1933, were you at home
that night? A Yes, sir. _

Q What time 4id you go home, or had you been home sll day?

A I had been right around in the quarters all day;: I
badn't been far from the quarders all day,

Q@ Then did you go to bed that night?

A I went to belaround nine o'elock.

Q@ Who 2ll was home with you at the time?

A They all wsas there, every one that stays there, Jack
Williamson, Izell Chambers and @laudie Mack,

Q@ Did they alse go to bed about the ssme time?

A Yes, sir, we all went to bed about the same time.

- Q@ How long had You 1lived in Pompeno? A I.Went to
Pompano the last day of Névember, 1932, end I lived there from
the last dsy of November Up until the time I wasg arrested the
14th of May,

Q@ Where dia you go there fromt? A I came from Scriven,
Georgia, here.

@ Do you remember that Sunday night when You were

arrested, May 14th, you remember the night you were arrested?
A Yes, gir,
@ You been in Jail ever sincet
A Yes, sir, been in jail ever since,

@ Tell the court ang Jury Just the clreumstances
and what happened at the time you were arrested that night,
who arrested you, and all that happened? ,

A Well, the 1l4th night of May T was in my house in
¥r. Blount's quarters, aroundrll or 12 o'clock thig night,
whieh was on the night of the l4th of May, when I was arrested
by Mr. Bob Clark and Chierf addox orf Pompano, at that time, and
Mr. Dick Goodrich, and there was two or three or four men who
I didn't know who they were were present. _

Q At that time did you know Mr, Geodrich? A No, sir.

Q@ You know Chier Haddox? A Yes, sir, I know Chierf
Maddox,
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Q@ Did you know Bob Glark at that time? A No, sir.
Q Chief Maddox was the only one that came there that
you knew at that time? & Yes, sir.
Q@ You did know he was a police offieer? A Yes, sir.
Q CGo shead and tell what happened. A 8¢ I was lying
down asleep, I didn't know even when they come and called; I
guess I was the last one to weke up, because some one hit me on
the bottom of the feet with a e¢lub or Jaek or something, but
not enough to hurt you; I rfelt it sting, and I Jumped up,
He had a flash light and they told me to get up. I said “ror ‘
what," gng they said "its no time to mess around here beeause
1f the mob gets you you will know what it is." 80 they rushed
me out without time to get my sghoes, They trotted me o the
¢ar, and when we cone out Frank Manuel was tied and fastened
%o a car, an ola boedy of a ear Just outside my yard twenty or
thirty,feet; 8¢ they got him in the car along with us, and
when we got in the eer we got in Chiaf Maddex' car ana was
taken to Browara County Jjail and locked in g cell.
& Who wag takent A Izell Chambers, Glaudie Maek,
Frenk Manuel and myself.
Q And.Jack Williamson? A Yes, sir. \
9 Five of you taken down there in Chief Maddox' car?
A Yés, sir.  So Chief Maddox put/%; upon the second
floor of the bull pen. He took $1.10 off me in silver. So I
was lodged in Jail until Honday evening. The first time I was
taken down T seen Gaptain\ﬁilliams, Mr. Marshall the Jailer,
Sherirff Clark, the three Ben was present,
Q@ That was the firgs time you had been token out of
the bull pen at the time you were put in jaily A Yes, sir,
Q At the time JOu Were put in there Jack and the rest
XexzxX of them were all put in jail the saume time? A Yes, sir,
Q Were any of the rest of them taken to the Jail there

put in the bull pen with yout A Yes, sir, one of them, @laudie
Macglk,




Q And they took you out that evening, you said, Mr,
Marshall, Sheriff (¢lark and Captain Williams took you out,
all three? A No, sir _

Q Well, who eome and got you? A The Jailer got me,
he took me out on the elevator up on another floor, I guess
his quarters,there was s bed in the room, I'donsﬁ know.whether
there was a radlo in there or not; so he beat me in there and
axed me and wanted me to tell him what I knowed about thisg
erime, this homicide; I to0ld him I couldn’t tell him anything.

Q Who was talking to you? A Captain Williams.

@ Did he come down with the Jaller, or did you find
him in the room? A I found him in the room when I went upstairs,
I was carried to the bedroom where he and Mr., Clark the Sheriff
was. 50 he asked me about the homicide; I told him I didn't

know anything sbout it. Well he asked me several different
questions, but I was not hit that time at all., Of course I

wag erazy. He said I was 1ying, I had to coms straight, ete,,
and all llke that, so I wasn't questioned very long before I
was taken back to the same place T came from, and I was taken
out several times through the week, sometimes in the day and
sometimes at night and questioned in connectkon with this
homicide,

@ Were the same people there each time}? A No, the same
wasn’t there every time. The Jailer was there, Mr. Marshall,
and the Sheriff, Mr., Walter Clark and Captain Willisms was there,
and sometimes theré would be other peOple;

Q@ But these three were always preseht? A Yes, sir.

@ Now how many times after that Monday night when you
were taken out, you say you were pot struck or abused, how nany
times after that were you taken out? A I don't recall'jusf how
many times, but I was taken out several times, sometimes two or

three times a day.

Q@ Were you ever gtruek while in jail by anybody? A Yes,sir.
Q When was that? A Well T was struck every time, exeept
the first time T went down, I don'g recall being struck, but after

this Monday evening, that was the Tirst time I wag lodged in Jall,

1 was teken down, witn the exteption of thgt time, either
» my
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my feet wﬁs stamped ér I wag struek and told I was lying.

Q@ Tell the jury the first time you ean remember you
were taken down and abuged that way? 'A The first time I re-
member being taken out and went under torture was on Monday
night, safter this Monday evening; I was taken back Monday and
was brought out aegain in the early part of Monday night gnd
was asked about this homicide, and when I didn't know anything
about who committed the erime, or elther know Charlie Davis,
why this Captain Williams stamped my feet, and I was barefoot,

~and I was kept the whole time I was there without my shoes,
while I was down there, until I was sentenced and sent to
Raiford, even went down to the trial with bare feet, and when
I asked for my shoes I was told I dldn’t need no shoes.
Q@ Who told you that? A Captain Williameg, The
eonerete was eold: it was May and the eoneretelwas eold
at that time,
Q _Yeu say he stamped your feet? A Yes, sir,
Q What room were you in when this happened?
I was in the same room up from the cell I was in.

That was the room that had the bed in it?

> o =

That was the room that had the bed in it.
Q@ And the Sheriff was there at that time? A Yes, sir,
in faet he was present every time I_was'brought out,
Q& Tell the Jury what he did when he stamped your feet?
A Well-sometimes he stamped my feet once or twiee, Juét
eecording how long I might be there telking to him and asking
e questions. He struck me several times and my feet was
stamped and I was told I was lying, and I would be taken back,
but from time to Yime, I don't reesll how many times, eaeh>day
and night, except one day, on Wednesday, I was taken down déy and
night dquring the perled of eight days I was lodged in Browarad
County Jail, and seversl different time§ I was taken down and
struck. I wasn't beaten until the night of the 20th, which
was on the following Sunday night.

Q Tell the Gourt what happened on that nights
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A That night they come up and g0t Hme -
Q You been staying in the bull pen all the week?
A In the bull pen 21l the week, Yes, sir, where several
other prisoners were, _
Q Were they in there in eonnection with the same matter?
A Some wasn't even connected or arrested on the same
thing, S0 on the night of the 20th I was brought down and
Captain Willismg asked me do I know Charlie Davis. I tola him
ne, sir, I didn't know him, just as I told him all the week;
he told me I wag lying, I hsd to comse straight, so when I
denled 1t why he struck me as ususl, 1ike he hag from time to
time; bhe didn't break the sgkin at these different times
but I was gtruck harg enough to be bruised. 8o after I denied
1%t he stamped my feet and cursed Be, grilled me for fifteen or
twenty minutes, and tolg them to take me baek to my cell;
They took me back to my eell, and then later I was brought back
and he told He, he says "Jack have come across and you Jjust come
across', and then he began td brutally beat me sure enough
a2t that time; as far as being_bloody, I wasn's bleoody, but
like I was struek in the side some time Saturday night.
@ What 414 he hit you with? A I was struek wilth a elub.
Who hit you? A Gaptain Williams,
Did it make g scar? A Yes, sir,
Stand uwp and show the Jury the sear. (Witness stands up)
The scar 1s right here. '

room? Yes, sir,
You ever taken in any other room, other than that one
room? Yes, sir.

Q

Q

g

A

Q@ Where were you when you were hit there; in the same
A

Q

A

Q@ Is the bull pen in that same room? A Y¥Yes, sir,

Q

About what time of night do you say that was after they
told you that Jaek hagd already come across? A That was the
night of the 20th,

Q@ About what time would you say it was?l__
A It was the early part of the nighi.
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Q Just what kind of a club was 1t? A Tt seemed g be a
plece of some kind of a handle like a hoe hsndle or gshovel, it
was a hendle of some kind; it run off sharp like this, one
end sharp and the other end blunt.

Q Had you seen that instrument around there befoere that
time? A Yes, sir, I see it before that time.

‘ @ Go ahead and %ell the Jury what else happened to you
after they struck you with that instrument? A So after I was
struck with this instrument he grilled me for quite g while,

I stuck to it I hag been telling him all the time I knew nothing
about it, and so he ordered me back to my cell, and I was taken
out several times after this time, I was ftaken out several times
on the night of the 20th, and iater in the night, around two
o'clock this night I come down and he t0ld me i? I wanted to
live to sunrise 1t would be best to come across, and if I
didn't I would be teken to the west Dixie and there would be a
neektie party, 1f I d1dn't come across, I better COHMe 8cross
because Jack Wiliiamson had come across and said I was one of
the boys 1a it. So T still denied i1t. Well Captain Williams
had an automatic pistol and hed it in g seabbard, and Charlie
Davis was sitting side by side, and had me sltting in the chair
in front of them, and he was nodding like he was sleeping sitting
up with his eyes clesed, and Captain Willizms was erying, and
he told when I kept denylng it, he drew the gun and pushed me to
the window and stuck the gun to my head, an'aﬁtomatic gun, and
t0ld me if I sald another time that I was not there and had part
in the crime, that he would kili me and throw me out the'windéw,
and Mr. @lark Jumped in then and got between me and Captain
Willisms, and he said "you better take him out of here, if you
don't, I will ki1l him", and he took me back to the ¢ell,

Q@ What was he erying about? A He sald I hzd tola
lies and kept him 8itting up 21l the week and he was tired and

if I didn't come across I would never see the sun rise.
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@ And he took you back to your cell? _

‘A Not the same eell I waé the third time I was brought
out, I was kept in another part in a private cell; after the
third time én The night of the 20th, then I was taken back to the
private cell. 8o I hear them hollering, some of the boys, and
shortly after that they come back, shortly after that, twenty
or tweniy five minutes, and bring me out. He sald "you know I
am going %o kill you tonight if you don't bresk down, you just
come across and tell what I want to knew.® I told him he had
no right to kill me because I ean't lie to myself. He says
you going to tell me", so he went to erylng again, and he
says "1 am going to tske you to the west Dixie". T begged him i
he wouldn!t take me to the west Dixle and if he would send for the
State attorney he could teke down what I sald, I said send for
him and I will tell him what I know . 80 he sent for lr.Vaire
 some time during Saturday night, must have been around ene or
two o'ecloek in the night, it wag after midnight, and so he sent
for YMpr, Maire, I dign't know Mr. Maire then, but I know him
now by his face.

Q .Where dld they take you when ¥Mr. Marie came in?

A Just in the same room, Mr. Maire came in the same room
I was in. Of course it may have been his office, but I wag in
the game foom I hed been questioned in eontinually all the week,

Q@ That's where you were when Mr, Maire eame in?

A Yes, sir, ; |

Q What happened at that time? A Well ke come in and
sald "this boy got something to tell me" and Ceptain Williams -
gays "yes, he isg ready to tell you," Well during the time they
had sent for him Captain Williams gave mem clgarette and told
me to smoke a cigarette so I would be ready to tell him. So |
I was sitting there thinking what to say, because I was afraid
of being killed, because he threatened to kill me all the week,
swore I wouldn't see the sun rise, and I got tc the place where

I had to tell him something, so I was'sitting there studying

vhat to tell him, when I knew I d1dn't know nothing to tell him,




S0 Mr. Maire came in. Well I hag figured while I was sitting
there of reading in the newspaper on Weﬁnesday, which was May
17th, I got hola 6f; I think it wag a Lauderdale paper;;and i

8e¢ in the paper, which I read the headlines, negroes made a
¢onfession, Frank Manuel and Mack Little. 8o that's what I tola
him when he come in. Mr. Maire héd a pen and a book to take down
what I told him, which he said haq to be on the typewriter, but
I d4idn't gee any typewriter, I saw him with a pen and book, so
whether it was shorthsng or regulsr writing I don't know, but he
took 1t down with pen. After T told him my story he said it was
no good, and he tore it up. He said "when you get something I
will come baeck,®

Q@ What was it you told him that time? A I told him
that I red in the newspaper where Frank Manuel ang Maek Little
had made a confession, '

Q@ You tell him you overheard any conversation

A Yes, sir, I told him I overhearad conversation; they
were at my home , the Sunéay night before they were in my home
and I overheard the conversation, that they was talking but I
didn't Xnow what they was talking about, I didn't get it all, I
heard them talking sbout gending some of the money that was token
Off this man. He asked me seversl questions and I couldn't tell
him anything further, only they was just talking in the house.

Q@ Were you meking that wp about overhearing that con-
versation? A Yes, gir, I had to makXe something up.

Q@ What wes 1t v, Yeire said? A He told them it
wasn't neo good, when they got something out of me he would be back,
It was late he hag to go back sna g0 to bed.

Q@ Then what happened? A Well after.that Captaln Williams
Put & grass rope on my neck and seid if I ain't going to tell the
truth I anm going to kill you. So he was strangling me with g rope,
put a rope aroﬁnd my neck and strangled me, ahd then he ordered me
back to the cell, and gé get another one. I wasn't in the cell long

before they come back. After I come out of the cell I was in the

bull ring, and the cell 1s in the bull ring in & line like thag,
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and I come out the bull ring door and Qaptain Williams met
me with the rope and put the rope around my neck the seaond
time, and that's when I made the confession.

@ What 4id he 5a¥? A He twisted the rope and
strengled me,swore he would kill me. He sald 1if T didn't say
I waes present when fhis man was killed he would kill me before

sunrise, and it wasn't very long before sunrise.

@ What dig they de then? A They took me into the
same room that Mr. Maire was going to take the eonfession in.

Q@ Did they leave you in that room? A There was
four chairsg setting, but I disremember whether Charley Davis
or Izell Chambers, but there was one of them there when I was
brought in. 7

€ How long was that from the time you was brought
into thaet rcom until Mr, Maire left there? A Bomething like
two or three hours, I guess, because it was around sunrise
when I went into the room,

€ Had you slept any that night, Walter? A No, sir,

I was walked all night, not continually, but I didn't have no
time to sleep except in short spsces of the night.

| Q@ Was there any bed in your eell that you were taken. ‘
to when you were put in there by yourself that night? A Yes, sir.

Q@ But you didn't sleep? A Wo, sir, dldn't have time
to sleep, | _

Q VWhen Mr. Maire came over there that morning you say
it was around sunrisey A Yes, sir, I wouldn't say it was before
or after, but it was arcuna early morning, something like six
oteloeck,I remember it was red back in the east.

Q@ Between daylight and sun up?

It was daylight all right,
When Mr, Msire got there it was after daylight?

Yes, sire.

S Y

When he came in who all wss in the rodm when he came in%

A It seems like to me, I am not sure, but I ‘think ¥r,

Haire was already i

imm__m__



there was a little teble set there end & typewriter on the
table. I am not sure, but I know it was two eor three different
times I was there,

@ How long did'&ou slt there aefter you were first
taken in there before they started to take the confesaion that
last time? A How long? ,

Q@ Yes. A It wasn't long because immedistely after T
wae taken in they brought two more in ana they begun to ques-
tions, Just a short space of time.

Q@ What officers o the law were there; was the
Sheriff therey A Yes, sir, he was there.

Q@ Mr. J.T. Willlams there? A Yes, sir.

R  Who else was there at that time? 4 Hr. Walter
Clark was there, Mr. Maire, the State's attorney that T know,
and the deputy elerk, I don't know hisg name, he is e¢lerk or
reporter, he gig sitting in & chair right over there, I don't
Enow his name,

Q@ You mean the court reportery A Yes, sir,

9 The one that took down what you said? A Yes, sir,
THE COURT: You mean Mr, Gordon?

WiTNESS: I don't know his name,

THE COURT: - You mean the man s1tting over there at that table?

WITNESS: Yes, sir, he was sltting over there that morning. I
didn't know hisg name, but I know his face.

Q Why did you say to them that morning anything after you
were brought into the room? A Because I wag scared, I had been
threatened for my life all night long, and I was told i+ I denied
enything I had said or any questions they ssked me I would be
abused.,

Q@ Who told you thaty A J.T. Williameg.

He was there in the room at that time? A Yes, sir,

)

Q@ Were you represented by counsel from that time on?
A No, sir, I wasn't represented. I had one appointed but

he never dig nothing but tell me to plead guilty.

Q@ When were you taken into court after thig Sunday morning?
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A The day I was arranged (arraigned) I can't recall what
time it was, but it was several days lster.

Q@ New do yéu remember the day you were taken to court?

A Yes, sir.

Q When you went to court that dey, did you see Captain
Williams that day? A Yes, sir.

€ He was in'the court room? A He come to Ay cell the
morning before I was taken down, he and Mr. Walter Glark,

Q@ What diag They say to fou that time?

A They osked me was T still going to stick to what I saig
and I said no. He told me if you go down there and try %o
change your statement in the court room, he says, "don't you
know you won't live until the next morning, because the majority
of the people in Pompano they are fron Georgia; they believe
in mob viclence, they will lynech all the niggers.! T says¥they
@hey have no right to lynch me¥, and he sayes "they will, and I
wlll turn the keys over to them, ®

Q@ Was he there in the court that morning? A Yes, sir,

@ Did any of them say anything o you in the court rocm?

A No, sir, | |

R Before you were taken in the court room did this
attorney ever come to the Jail to see yout A No, sir.

Q D14 you ever talk to the attornej before you went into
the court room? A I didn't know I had one until I was tsken
down to be arranged (arraigned). I esme down on the elevator
I see a man in the elevator, = I gaw him here today- he told
me he was M, Mather, he told me he was my attorney appointed
to represent me, i |

| @ How long was that in hours or minutes before you were
Tinally brought to court to be arraigned? A About thirty minutes.

Q& VWhat 4id he tell you? A He tolgd me the sentiment of
the people of Broward Gounty was highly ageinst me ang the best
thing I could do was to g0 down there and plead gullty, That*s

21l he has ever told me sinee or before.
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CROSS EXAMINATION
BY MR. MAIRE:
Q When 4id you Tirst talk to Mr. Mather about your case?
A I talked to him on the morning I was to be arranged.
Q@ You know whether ¥r. Mather knew st that time you were
fupposed to have made g confessiony A No, sir, because I

hadn't geen him before,

Q@ DPid he ask you about the confession you were supposed
to have made? A No, sir,

@ HMr. Mather ggk you whether or not You had made & cone
fession? A No, sir, _
Q You say you were arrested on the 1l4th day of May, was it?
A At night, yes, sir,
Q@ That wag what date Sundayt A Wt was on Sunday night,
& That was the Sunday before this statement was made by
you? A The statement was made the following Sunday morning.
Q@ What first happeﬁed to you after you were put in jail;
where were you taken? A Pgrdon me?t
Q Where were you taken when you were first arrested?
4 I was taken to Broward Gounty jail,
Q@ I believe You stated you were awakened by lr, Goodrich
tapping you on the feet with a club or something?
A Yes, sir, something.,
Q@ Mr. Goodrich didn?tt hurt you when he aig that?
A No, sir, | | _
& You are not trying to tell the Jary or ecnvey the impression
there was any brutality involved in thatt A4 No, sir,
Q@ He just come along and tapped you on the bottom of the Teet
to wake you Up * A Yes, sir, because 1% didn't hurt,
@ Who else was present when you were arrested? A The ones
I know were present was Mr, Bob €lark and Chief Maddox of Pompano,

Q@ What 4ig they do after they arrested you?

A They took me out to the ear, _
Q@ What dig they say to yout A I asked them what was this
about, and got up, what's all this about; they say *you know what
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it is about, and don't let this mob get you" znd told me to hurry
end get out, so they handcuffed us - no, I wasn't handcuffed, tihe
two boys I think was handcuffed.

Q@ Who else did theyrhave in the car; somebody in the
car when you got there? A No, sir, They arrested me, told me to
hnrry to get out there, trotted me to the ear, me and Jack Williame

son, Izell Ghambers and Claudie Mack.

Q This is the fourth time you have testified in this case?

A The third time.

Q@ Didn't you testify in the hearing when Izell Ghambers
didn't plead guilty? A Yes, sir.

Q  And you testified in the hearing before Judge Tedder
when there wasn‘t a Jury? A Yes, sir,

Q@ And you testified before Judge Tedder when there was g
Jury last February; that makes four times, doesntt 1t7

A Yes, sir, four times.

@ - You have heard Jack testify every time in the cage?
A Yes, sir, | '

Q@ And this 1s the first time You or Jack ever told the
Jury that the officers trotted you anywhere or told you anything
about a mob when you were arrested? A IT you leook in my first
statement that T give in this ease I Think you will find where I
told I was trotted from the house to the car, I don't say I
brought it up eaeh and every time I made a statement,

Q Abe you swearing you ever Adid say that before?

A I give the statement once before. |

Q@ Who to? A I know I told By atuorney onece,

@ When did you first tell him that?

4 Well I give him that statement in Raiford I think,

Q@ How does it happen this is the first time you ever
told the Jury about 1t? A There is quite a bit of things, quite
naturally there is a lot of things was said and did that slip my
remembrance at the time.

Q@ This case has been in court three years, hasn't it?
A Yes, sir. | |
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You have had all that time te think about it?
I have had other things to think about, too.
You have done a lot of thinking about this, haven'!t you?

Yes, sir.

o e P O

You are Jjust adding that thig time to what you sald
beforet? A It 1s true.

Q@ It is true that you are adding it? A They did it.

Q@ You never told another Jury that until today?

A I don't recall telling it before. |

@ When they firgt took you to Broward County Jail where
d4id they take you? A They tock me up on the seecond floor.

Q Did they take you to the sheriff's office?

A I don't know. I don't know where the sheriff's office was.

Q Did they loek you in the cell firsgt? A Ne, sir, they
brought me in the door, put me on the elevator and earried me up
en the second floor.

@ They didn't stop on the ground floor and question you
down there? A No, sir. ,

Q . You gay that was Sunday night? A Yes, sir.

Q After they locked you wup when wag the next time they
tock you out? A They brought me down Monday evenling.

Q@ Who brought you down? A . Marshall, the jailer,

Q@ Where did they take YOu to? A Took me upstairs to
this room where the bed was.

Q Took you %0 that same room they took you the night the
statements were taken down up thefe in Mr, Marshall's room?

A TWell, there is two little rooms, go through one that
haven't got the bed in -~ no, sir, not the one the statement was
taken down, because the one that has not got any bed in I had to
go through,Athe one that has got the bed in it, ik is on the
same floor. |

Q@ You were arrested at the same time Jaek was? A Yes, sir.

Q@ Taken to jall together? A Yes, sir.

Q@ You were both of you taken to the same place?

N :

Yes, sir, Broward Gouhty Jail.
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Q I mean when you got to the court house were you both
taken and locked up? A No, sir. )

Q Whét hoppened then? A I was locked up, thatts what
happened to nme., A

Q@ What happened to Jack? A I don't ¥now, I didn't
see him no nore, '

Q@ They toock him one place and you another; 1is that
right? A They took him some place, they dién't bring him up
vith me, |

Q@ Did he get in the elevator with yYou? A No, sir,

I left him Gownstairs, I left him down where we come in.

€@ When was the first time they did anything they should
not have done, like beating yout A Well, the first time was
onday night, the second time I was brought down they stamped
my feet,

Q@ Where did that happen? A That was in the room where
I was when I was taken out of the bull ring and teken upstairs
in the room where the bed was,

Q@ Was it the same room you were takeﬁ into later where
the statement was taken down? A No, sir. |

Q@ That was another room? A That wag the little room
Just outside of this room where you had to go through it, in
fact it is not a room, it is just like a 1obbj.

Q@ You say you were arrested and pleced in Jail on the 14th
day of May; is that rightt A Yes, sir.

Q@ The petition you had filed by counsel in this case ——
did you sign the petition in this case? A Yes; sir,

Q It says the 13th day of May; Pis-that a mistake?

A That’s o misteke; I was dfrested on the l4th.,

Q@ When was the first time you saw Captain Williams?

A londsy. | '

Q@ When did you first see him? A Pardon me, I was wrong.
The Tirst time I saw him was the night I was arrested at my house,

@ Pid he do anyfhing to you that night? A No, sir.
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Q@ Just tell the jury now when\were you first taken out
of your cell and illtreated in any way. It is stated right
on from the time you were arrested right up to the time your
eonfession was taken. A I have already explained that.
@ You haven't t0ld every time?
A I was teken out several times.
Q Honday night wes the first time; 1s that right?
A Yes, slir, Mondey night,
. @  Were you beaten any on Tuesday? A I don' t say I
was beat any time up until Saturday night, but I was struck
several licks and my feet stamped; I didn't say I was beat
every time, but I was threatencd ana struck, and ssid I was
1lying; I wasn't hit any licks not until the night of the 20th.
Q@ You say you don't remember now of having been beat and
abused until that Saturday night? A Yes, sir, .I wag tortured
and abused, but I wasﬁ?t beat?
@ Tell them how you were treated? A I was struck several
tlmes, and my feet was stemped all through the week each time
I was brought down, excepting the first time. _
- Q@ What 1g the difference between being struck and beaten?
& Difference of'being beaten and being struck?
Q Yes, A Well, being struck is only one or two licks,
but being beat is o continuous thing for something like five or

ten minutes.

Q@ Were you beaten continually? A No, sir, I wasn't

beat continually,

Q@ 1Is that your signature on this petition, this 1is the
one prepared by your counsell, MeGill? A& Yes, sir.

@ You signed that? A Thie is my handwriting.

Q@ It was read to you; you know what was in 1t7

A Mailed to me, some of them were malled. T didn't
see this one,

Q Well, you signed this one? A fes, sir,

Q@ You know the contents of 1t? A Yes, sir.

€ This is the petition for writ of error coram nobig.

What about thig One heret A Thatig By handwpit
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Q@ DPia jou knew you were swearing to it?

& Well, I don't know whether I didg or not, I never was
in ecourt before, and T went through a lot of things, I don't
kEnow what I went through,

Q@ This was up at Raiford you signed it? A Yes, sir,

@ You remember signing this? (Counsel reads)

IIR. QATTS:
Object to the reading of the affidavit to the petitioner
before the Jury. He admits the signeture is his signae
ture, and he hag testified se far that he knows about
swearing to i1t, and I don't see the matefiality of
reading the body of it.

THE COURT3: ObJeetion overruled,

Q Did you sign this? A That's my handwriting, Yes, sir.

Q@ Now you are swearing now thst you were Occasionally
beaten and struck by these men; 1s that truep

A I was continually struck any time I wag brought down,
struck or my feet stamped.,

Q DPid you ever hear this before: *Your petitioners .
further represent that Walter Woodard, one of the petitioners
herein was slmost eontinuously beaten, kicked ang bruised svery
RLERT from the time he was arrested May 15, 1953, until Hay 21,
1833, when it is stated that he econfegsed to the crime therein
charged against him", Is that true?

A Yes, sir, that!s trus. I say it was eontinuous |
beating of sbout five or ten minutes, but I wag continually struck
and my feet stamped each time, You call it what you will.,

Q They didn't start on Monday morning ana beat you
until Sunday? A Each time I was brought down my feet waE
stamped, and sometimes they struck me two or three times.

@ Did they best you scme on Mbndgy or strike you ang
stamp your feet? A Yes, sir,

@ Did they do that on Tuesday? A Every time I was

brought down I was struck some or my feet stamped.
Q Did they do that on Wednesday?
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.a No, I wasn't beat on Wednesday.

Q@ Did they beat you Thursday? A Every day I was
brought down, and every night.

Q@ Did they beat you Fridayt A That was continued eaech
dey and night, I was brought down.

@ Did they do anything to you on Saturday before the con-
fession was taken from you, in the day time?

A4 I don't recall being brought down on Saturday until
around dark Safurday night, the first part of the night.

Q@ They d1dn't beat you then during the day on Saturday?

A I don't recall being brought down until Saturday evening,
or the first psrt of the night.

Q@ Then you weren't continuously beaten , bruised and kicked
on that day? A HNo, the times I wasn'’t brought down I wasn't besat.

Q@ About what time did they first take you out of the bull
pen on Saturday night , May the 20th? A Well, I 4didn't have any
timeplece, I couldn't say definitely; but it was the early part of
the night, around dark.

Q@ Who took you out of the bull pent A Mr. Harshsall,

Q Vhere were you teken that nightt A I was ftaken up to
the same room I have exXplained to the court.

Q@ Who was there? A Captailn JQT, Williams, Sheriff
Walter Glark was presenf.

Q Mr. Marshall? A Yes, selr,

Q@ A crowd of other men there? A Sometimes there was
other men, but the first time they were the only ones.

Q What did they say or 4o to you that time?

A Well it was only one talked to me that time.

Q@ Dié he do asnything else but talk to youtr A Not the
first time, no, sir. He threateded to kill me, sald I was lying.

@ Did he step on your toes cr.hit you with & rubber hose
or strike you the first time? A Not the first time, no, sir,

@ Guestioned you, and then did they take you back to youar
cell? A Yes, sir.




